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NIE DIV, žE JE NA UNIVERZITÁCH TOĽKO UČENOSTI − KAžDÝ JEJ NIEČO PRINESIE A NIKTO NEODNESIE.
J. R. LOWEL

PRÍHOVOR REKTORA
ZÁKLADOM BUDE KONCEPČNÁ, ZODPOVEDNÁ A KVALITNÁ PRÁCA

Vážené kolegyne, kolegovia,
študentky a študenti,

na začiatku akademického roka 2007/2008 Vás
srdečne vítam. Stretnutia učiteľov a študentov
univerzity pri tejto príležitosti predstavujú tradíciu,
ktorá bola založená na najstaršej univerzite v Bo-
logni v roku 1119 a v ktorej neskôr pokračovali aj
ďalšie univerzity.

Otváranie akademického roka na univerzitách
bol vždy sviatok. Aj ja sa Vám s radosťou priho-
váram na začiatku 67. akademického roka exis-
tencie Ekonomickej univerzity v Bratislave a jej
predchodkýň, akademického roka, ktorý je
v mnohých oblastiach významný pre všetkých
učiteľov, vedeckovýskumných a technicko-hos-
podárskych pracovníkov a rovnako aj pre štu-
dentov univerzity.

Je totiž prvým úplným akademickým rokom čin-
nosti nových akademických funkcionárov uni-
verzity a fakúlt a zároveň rokom, kedy bude pri-
jatý Dlhodobý zámer EU v Bratislave na roky
2007 − 2011 s výhľadom do roku 2015, ako aj ob-
dobím, v ktorom sa zavŕšia prípravy univerzity na
komplexnú akreditáciu.

Keď som v marci tohto roka preberal akademic-
ké insígnie − žezlo a reťaz univerzity, symboly uni-
verzitných práv a povinností, ktoré spájajú rekto-
ra s univerzitou, jej fakultami a akademickou ob-
cou, prebral som zároveň aj zodpovednosť za
činnosť a rozvoj EU v Bratislave. V súlade s aka-
demickými tradíciami je pre mňa povinnosťou,
okrem iného, na začiatku každého akademic-
kého roka pozdraviť a osloviť Vás niekoľkými
myšlienkami o poslaní a budúcnosti univerzity.

Už od svojho vzniku predstavovali univerzity jedi-
nečné ustanovizne, ktorých poslaním i povinnos-
ťou bolo šíriť vzdelanosť, múdrosť a ľudskosť. Boli
centrom kultúry a pokroku národa a spoločnos-
ti. Vo svojom vienku mali slobodu, toleranciu
a múdrosť. Aj v súčasnosti v každej krajine patria
univerzity k najvýznamnejším zložkám spoločnos-
ti, ktorej rozvoj závisí najmä od úrovne vzdela-
nosti a výskumu. Tento proces jednoty vzdeláva-
nia a výskumu možno považovať za proces za-
hrnujúci odovzdávanie poznaného a hľadanie
odpovedí na nepoznané. Je to proces formo-

vania a kultivovania mladej generácie, výchovy
k rešpektovaniu mravných a etických princípov,
k spoločensky zodpovednému správaniu. V mi-
nulosti, keď vznikali prvé školy a univerzity, bol
tento proces vždy spojený s bezprostredným
kontaktom vzdelancov a tých, ktorí sa chceli
vzdelávať. Bolo to komplexné formovanie a kul-
tivácia osobnosti, a to po stránke odbornej, filo-
zofickej, mravnej i etickej.
Pri takomto komplexnom formovaní osobnosti
mladých ľudí vo vzdelávaní v oblasti ekonómie
má Ekonomická univerzita v Bratislave nezastu-
piteľnú úlohu − o to viac, že univerzitný svet sa
stáva ťažiskom procesov spojených so vznikom
novej ekonomiky založenej na vedomostiach
a najnovších poznatkoch. Ekonomická univerzi-
ta má byť centrom ekonomického vzdelávania
na Slovensku. Vzdelávania, ktoré je v súčasnosti
veľmi žiadané, ale aj veľmi náročné a ktoré má
na univerzite dlhoročnú tradíciu.
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Univerzitný život plynie veľmi rýchlo a stavia pred nás nové výzvy a
nové príležitosti vo vzdelávaní, výskumnej činnosti, medzinárodnej
spolupráci, ale najmä stále nové požiadavky na kvalitu absolven-
tov Ekonomickej univerzity, ktorá je súčasťou Európskej asociácie
univerzít. Asociácia uskutočnila na univerzite medzinárodnú
evalváciu, čo má z hľadiska jej ďalšieho vývoja veľký význam.
Súčasné obdobie a úlohy univerzity a najmä jej budúcnosť si však
vyžadujú prijať na univerzite mnohé opatrenia zodpovedajúce
rozvoju ekonomickej teórie a praxe. Kardinálnym sa ukazuje prijať
a realizovať zjednocujúcu myšlienku, ktorá by naplnila poslanie
univerzity vo vzdelávaní, výskume a výchove študentov ako službe
z hľadiska rozvoja univerzity a spoločnosti.
Na slávnostnej inaugurácii rektora a dekanov fakúlt som ponúkol
ako zjednocujúcu myšlienku spojenia dobra a rozvoja univerzity.
Dobro a rozvoj je, podľa mojej mienky, predpokladom úspechov
univerzity. Nech sa teda na Ekonomickej univerzite rozvíjajú činnos-
ti a neustále v nich pribúda dobro, a to vo vzťahu k učiteľom,
zamestnancom, študentom a spoločnosti. Ak myšlienky dobra
a spoločného záujmu o rozvoj Ekonomickej univerzity prijmú učite-
lia a študenti, som presvedčený, že o rok pri otváraní ďalšieho aka-
demického roka budeme môcť konštatovať, že tento rok bol pre
univerzitu úspešný.
Úspech univerzity bude v značnej miere závisieť od dlhodobého
zámeru Ekonomickej univerzity, ktorý vedenie predložilo na diskusiu
akademickej obci v septembri 2007. Ten bude vychádzať zo zá-
sady, aby univerzita bola absolútne porovnateľná s obdobnými
univerzitami v Európe a vo svete a aby sa na nej rozvíjali osobitosti
a špecifiká v oblasti ekonomického a manažérskeho vzdelávania
typické pre túto univerzitu; kde by boli vytvorené podmienky pre
rozvoj talentu, predstáv a osobnosti študentov a učiteľov. Univerzi-
tu, ktorá by výrazne prispela k poskytovaniu kvalitného celoživot-
ného vzdelávania s úzkym prepojením na prax.

Vážené kolegyne, kolegovia,
zámery univerzity na tento a budúce roky by bolo určite možné
prezentovať v štatistikách a číslach, to však nie je a nemôže byť
úplný obraz univerzity. Renomé univerzity nespočíva iba v ekono-
mickej úspešnosti a pozitívnom vývoji rôznych štatistických ukazo-
vateľov; univerzita má presiahnuť tento rámec, pretože nie je len
šíriteľom poznania, ale aj jeho tvorcom. Práve vedomie tejto zod-
povednosti nás zaväzuje, aby sme boli úplne oddaní svojej práci,
vzdelávali a pripravovali študentov Ekonomickej univerzity pre ich
ďalší život tak, aby po absolvovaní štúdia našli odpovede na otáz-
ky o vývoji ekonomiky a spoločnosti a aby boli úspešní v ďalšom ži-
vote. Moje predstavy o riadení univerzity vychádzajú z rešpektova-
nia demokratických princípov vzájomnej spolupráce, žičlivosti, po-

rozumenia a konania v záujme rozvoja univerzity.
Realizácia moderných trendov ďalšieho rozvoja Ekonomickej uni-
verzity v Bratislave si vyžaduje radikálne racionalizovať všetky čin-
nosti univerzity. Preto vo veľmi krátkom období chceme na univer-
zite implementovať moderný, efektívny a komplexný informačný
systém zahrnujúci pedagogickú oblasť, vedeckovýskumnú činnosť
a organizačno-správne fungovanie univerzity. Súčasťou racionali-
začných opatrení bude aj posúdenie činnosti a kvality pracovísk
na univerzite, jednotlivých fakultách a katedrách tak, aby sa vo
všetkých smeroch zefektívnilo fungovanie Ekonomickej univerzity
v Bratislave ako modernej univerzitnej inštitúcie 21. storočia. Ak
chceme zmeniť zaužívané prístupy, je potrebné učiteľov aj študen-
tov motivovať k excelentnosti. Našou víziou je zamietnutie priemer-
nosti a stimulovanie a odmeňovanie excelentnosti. Preto budeme
podporovať vysokú profesionalitu a odbornosť každej činnosti
a každého jednotlivca na univerzite.
Predpokladáme, že zvýšenie efektívnosti fungovania univerzity
v jednotlivých oblastiach a činnostiach umožní zavedenie aktivu-
júceho a objektívneho motivačného systému hodnotenia práce
všetkých učiteľov a zamestnancov. Na základe toho budeme re-
alizovať kvalifikačné postupy u všetkých, ktorí budú spĺňať požado-
vané odborné kritériá tak, aby sme zabezpečili kontinuitu vedec-
ko-pedagogických generácií. Vedenie univerzity bude vytvárať ta-
ké stimulujúce tvorivé akademické prostredie, v ktorom sa budú
rozvíjať partnerské kolegiálne vzťahy a odstránia sa bariéry medzi
učiteľmi, študentmi a ostatnými zamestnancami univerzity. Vzhľa-
dom na dynamické spoločenské, ekonomické a technologické
zmeny prebiehajúce v znalostnej ekonomike, musí vedenie školy
pružne reagovať na možné potreby a podnety, aby sa absolventi
univerzity vždy radi vracali na svoju alma mater a boli hrdí na to, že
na tejto univerzite študovali.
Vážené študentky a študenti, dňom zápisu ste sa stali študentmi EU,
univerzity s dlhoročnou tradíciou, univerzity, ktorá je členom Európ-
skej asociácie univerzít. Predpokladám, že štúdium Vám bude pri-
pravovať radostné chvíle, naplnia sa Vaše predstavy, s ktorými ste
prišli študovať.
V súvislosti s novým akademickým rokom pozdravujem všetkých,
ktorí budú pracovať a študovať v tomto roku na EU v Bratislave,
osobitne študentov 1. ročníka. Želám Vám veľa trpezlivosti, vytrva-
losti, zdravia a radosti tak z pôsobenia na univerzite, ako aj v osob-
nom živote.
Šťastný, spokojný a radostný akademický rok 2007/2008
Vám praje

Rudolf Sivák, rektor EU

Vedecká rada Trenčianskej univerzity Alexandra Dubčeka
v Trenčíne udelila na slávnostnom zasadnutí, rozšírenom o ve-
deckú radu fakulty sociálno-ekonomických vzťahov dňa 27.

júna 2007 čestnú vedeckú hodnosť doctor honoris causa Trenčian-
skej univerzity A. Dubčeka v Trenčíne prof. Ing. Rudolfovi Sivákovi,
PhD., rektorovi Ekonomickej univerzity v Bratislave a prof. Ing. Šte-
fanovi Lubymu, DrSc., predsedovi Slovenskej akadémie vied.

Ocenila tým zásluhy prof. Siváka o rozvoj spolupráce medzi EU
v Bratislave a Fakultou sociálno-ekonomických vzťahov TnUAD
v Trenčíne, ako aj jeho vedeckú a pedagogickú prácu vo sfére fi-
nancií. Na slávnostnom zasadnutí, ktoré sa uskutočnilo v rámci osláv
10. výročia vzniku univerzity sa zúčastnili rektori slovenských a čes-
kých vysokých škôl, zástupcovia Ministerstva školstva SR, Slovenskej
akadémie vied a najvyšší predstavitelia Trenčianskeho kraja.

Ing. Kamila Kaššová
Centrum komunikácie a vzťahov s verejnosťou

UDELENIE ČESTNEJ VEDECKEJ HODNOSTI
REKTOROVI EKONOMICKEJ UNIVERZITY V BRATISLAVE
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Informácie zo zasadnutí vedenia EU, kolégia rektora EU, vedeckej rady EU a akademického senátu EU za obdobie jún −− október 2007

NA ZASADNUTIACH VEDENIA EU A KOLÉGIA REKTORA EU BOLI OKREM INÉHO PREROKOVANÉ TIETO MATERIÁLY:
•• návrh na zriadenie Fakulty aplikovaných jazykov a interkultúrnej komunikácie EU,
•• návrh internej smernice Zásady organizačného a finančného zabezpečenia výučby predmetov v CJ,
•• príprava medzinárodného workshopu Výučba ekonómie na báze počítačových experimentov (09. − 11. júla 2007),
•• príprava výročného zasadnutia EDAMBA (02. − 04. 09. 2007),
•• informácia o prijímacom konaní na EU v Bratislave − akademický rok 2007/2008,
•• návrhy na vymenovanie za profesorov a docentov,
•• rozpis 6. a 7. úpravy dotačných prostriedkov EU v Bratislave v roku 2007,
•• návrh na rozdelenie úpravy mzdových prostriedkov EU v Bratislave v roku 2007,
•• zásady priznávania osobných príplatkov v podmienkach EU v Bratislave,
•• vyhodnotenie prijímacích skúšok na akademický rok 2007/2008,
•• spoločný základ študijných programov EU v Bratislave,
•• prehľad o plnení priamej pedagogickej činnosti katedier a fakúlt EU v Bratislave v akademickom roku 2006/2007,
•• Dlhodobý zámer rozvoja EU v Bratislave na roky 2007 − 2011 s výhľadom do roku 2015,
•• hodnotenie výskumných projektov mladých učiteľov do 35 rokov za obdobie 2004 − 2006 na EU v Bratislave,
•• interná smernica o edičnej činnosti,
•• príprava komplexnej akreditácie EU v Bratislave,
•• návrh tém výskumu pre mladých učiteľov, vedeckých pracovníkov a interných doktorandov EU v Bratislave na rok 2008 v kategórii A,
•• plánované počty prijímaných študentov na EU v Bratislave pre akademický rok 2008/2009 a riešenie otázky školného,
•• rozdelenie mimoriadneho štipendia − rok 2007,
•• spoločné zásady prijímacieho konania na EU v Bratislave na akademický rok 2008/2009,
•• analýza doktorandského štúdia na EU v Bratislave,
•• informácia o prijímacom konaní na doktorandské štúdium na EU v Bratislave,
•• informácia o aktuálnych úlohách v projekte ESF Vytvorenie integrovaného systému zabezpečenia a zdokonaľovania kvality na EU 

v Bratislave.

ZASADNUTIA VEDECKEJ RADY EU SA USKUTOČNILI S TÝMTO PROGRAMOM:
•• dodatočné odovzdanie dekrétov členom vedeckej rady EU v Bratislave na funkčné obdobie 2007 − 2011,
•• odovzdanie dekrétov o udelení titulu docent (RNDr. Skřivánková, RNDr. Ivaničková, Ing. Zimková),
•• analýza doktorandského štúdia na EU v Bratislave,
•• schvaľovanie návrhov na udelenie čestného titulu profesor emeritus a odovzdanie diplomov o udelení tohto titulu (prof. Korček,   

prof. Unčovský, prof. Peter),
•• schvaľovanie návrhu na udelenie čestnej vedeckej hodnosti doctor honoris causa EU v Bratislave prof. zw. dr. hab. Stanislawovi Lisovi,
•• informácia o pridelených grantoch EU v Bratislave mladým učiteľom a interným doktorandom,
•• prerokovanie návrhu inauguračnej komisie a schvaľovanie návrhu na vymenovanie za profesora (doc. Gonda, doc. Schultzová),
•• návrh tém výskumu pre mladých učiteľov, vedeckých pracovníkov a interných doktorandov EU v Bratislave na rok 2008 v kategórii A,
•• úprava rokovacieho poriadku vedeckej rady EU v Bratislave v súvislosti s nadobudnutím účinnosti zákona č. 363/2007 Z. z.

AKADEMICKÝ SENÁT EU V BRATISLAVE PREROKOVAL TIETO MATERIÁLY:
•• informácia o finančnej situácii EU v Bratislave,
•• žiadosti na predĺženie pracovných pomerov pre zamestnankyne Ústavu jazykov EU,
•• zmeny v zásadách prijímacieho konania na celouniverzitné študijné programy 2. stupňa štúdia International Management

a Management de la vente na akademický rok 2007/2008.

Ing. Anna Kullová
vedúca sekretariátu rektora EU

VÝZNAMNÉ UDALOSTI UNIVERZITY

Vhistorickej budove Ekonomickej univerzity v Bratislave na
Konventnej ulici sa 23. mája 2007 uskutočnilo zasadnutie ko-
légia rektora EU. Symbolicky predstavovalo spoločné roko-

vanie vedenia univerzity a dekanov fakúlt po 100 dňoch od ich
nástupu do funkcie.
Na úvod rektor EU v Bratislave, prof. Ing. Rudolf Sivák, PhD., odo-
vzdal víťazom ocenenia jednotlivých kategórií Ceny Ekonomickej
univerzity v Bratislave za najlepšie výstupy z vedeckovýskumnej čin-
nosti publikované v roku 2006. Zablahoželal oceneným a vyjadril
presvedčenie o ich úspešných publikačných výstupoch aj v bu-
dúcnosti. Uviedol, že vedenie EU si váži každú publikáciu, ktorá na
univerzite vznikne a reprezentuje tým jej poslanie.
Rektor Ekonomickej univerzity v Bratislave potom odovzdal mimo-
riadne štipendiá zástupcom víťazného tímu súťaže Global Mana-
gement Challenge. Poďakoval im za vzornú reprezentáciu univer-
zity a prezentáciu poznatkov, ktoré štúdiom na EU nadobudli.

Ing. Kamila Kaššová
Centrum komunikácie a vzťahov s verejnosťou

ZASADNUTIE KOLÉGIA REKTORA
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Ekonomická univerzita v Bratislave organizovala v dňoch 9. −
10. júla 2007 v spolupráci s občianskym združením Virtual
Scientifical Laboratories medzinárodný workshop Výučba

ekonómie s využitím počítačových experimentov.
Prednášajúci prof. James C. Cox, Ph.D., prof. Susan Laury, Ph.D.,
prof. J. Todd Swarthout, Ph.D., a Kevin Ackaramongkolrotn, M.S.,
MBA, z Georgia State University oboznámili účastníkov workshopu
s fungovaním digitálnej knižnice Econport a na simulovaných prí-
kladoch výučbu aj prakticky odskúšali.

Worshop takéhoto zamerania bol výnimočný preto, že sa usku-
točnil po prvý raz mimo amerického kontinentu a v Európe to bo-
la práve naša univerzita, ktorej patrí toto prvenstvo.

Účastníci z 15 krajín sveta, vrátane Slovenska absolvovali aj pre-
hliadku Bratislavy a výlet na vodné dielo Gabčíkovo.

Ing. Kamila Kaššová
Centrum komunikácie a vzťahov s verejnosťou

VÝUČBA EKONÓMIE S VYUžITÍM POČÍTAČOVÝCH EXPERIMENTOV
MEDZINÁRODNÝ WORKSHOP

EXPERIMENTÁLNA EKONÓMIA VO VÝSKUME A VÝUČBE
ROZHOVOR S JAMESOM COXOM, PH.D., PROFESOROM NA KATEDRE EKONÓMIE NA GEORGIA STATE UNIVERSITY V ATLANTE,

RIADITEĽOM EKONOMICKÉHO EXPERIMENTÁLNEHO CENTRA EXCEN A ZAKLADATEĽOM ECONPORTU

Prečo a ako napomáhajú experimenty pri výučbe ekonómie?
Využívanie experimentov napomáha pri výučbe ekonómie, a to
z niekoľkých dôvodov. Jedným z nich je, že na rozdiel od pred-
nášky experiment zahŕňa aktívnu participáciu študentov; to púta

ich pozornosť, nevytvára napätie a zapája do procesu výučby nie-
len študentov, ale aj profesorov. Existuje totiž starý vtip o prednáške
ako spôsobe učenia. Hovorí sa, že počas prednášky sa materiály
z poznámok vyučujúceho dostávajú do poznámok študenta bez
toho, aby aspoň jedna zo strán pritom používala hlavu. Experi-
menty nepripúšťajú takýto typ výučby. Počas experimentov sa štu-
denti zúčastňujú na skutočných trhoch tak, ako sú reprezentované
v experimente, prípadne v strategických hrách, takže študenti ma-
jú skúsenosti s tým, o čom sa budú učiť v škole. Napríklad, ak idem
učiť študentov teóriu hier alebo nejakú trhovú teóriu, mám viac
kredibility u študentov, keď vidia, ako ich vlastné správanie sleduje
predikcie teoretických modelov.

Čo je to Econport?
Econport je digitálna knižnica. Vytvorili sme ju a spustili pomocou
grantu z National Science Foundation ako súčasť národnej vedec-
kej digitálnej knižnice. Econport je neobvyklá digitálna knižnica,
pretože obsahuje experimentálny softvér, ktorý je voľne dostupný.
Môže ho používať hocikto − profesori, doktorandi a študenti − na
výučbu či štúdium pomocou experimentov, nech sú kdekoľvek,

kde je internetové pripojenie. Nepotrebujú na to experimentálne
laboratórium, ktoré mnohé univerzity nemajú.

Aké sú zdroje finančnej podpory pre vývoj a rozširovanie Econ-
portu?
Ako som už spomenul, Econport bol vytvorený pomocou grantu
z National Science Foundation. Teraz máme druhý veľký grant, kto-
rý je určený na šírenie Econportu. Máme vyčlenené prostriedky na
vedenie workshopov ako je tento, ktorý sme práve uskutočnili
v Bratislave. Dodatočné zdroje finančnej podpory pre Econport
pochádzajú z Georgia State University, výskumnej nadácie Geor-
gia Research Foundation a z mojej profesúry.

Môžu Econport využívať vysokoškolskí pracovníci a študenti na
výskumné experimenty?
Áno. V súčasnosti ho môžu využívať postdoktorandi, poslucháči
doktorandského štúdia a vysokoškolskí pracovníci na výskumné ex-
perimenty kdekoľvek na svete, kde študenti alebo iní účastníci ex-
perimentu majú dostatočnú znalosť angličtiny. Dúfame, že v bu-
dúcnosti budeme mať používateľov z rôznych krajín, ktorí budú ro-
biť svoje experimenty pomocou Econportu. Boli by sme radi, keby
títo vedci preložili naše inštrukcie do svojich jazykov, aby sme mohli
sprístupniť aj tieto ďalšie verzie Econportu. Vtedy sa stane využitie
Econportu vo svete ešte jednoduchším.
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Môžu Econport používať ľudia, ktorí nemajú priame spojenie s uni-
verzitami alebo so študentmi?
Áno, môžu. Econport ako digitálna knižnica obsahuje nielen ex-
perimentálny softwér, ale aj bohatú kolekciu učebných materiá-
lov, ktoré sú integrované do inštrukcií ako využívať tento softwér,
alebo ktoré môžu byť použité aj samostatne. Väčšina týchto ma-
teriálov je v angličtine. Ak užívatelia z iných častí sveta vyvinú ale-
bo už majú vyvinuté učebné materiály vhodné pre neanglicky ho-

voriacich ľudí a ak nám ich sprístupnia, my ich vložíme do Econ-
portu ihneď, ako ich dostaneme. Týmto spôsobom aj ľudia, ktorí
nie sú študentmi na univerzitách môžu rozširovať svoje vlastné
vzdelanie. Ako príklad uvediem veľmi užitočný slovník ekonomic-
kých pojmov, ktorý je už na Econporte. Myslím si, že verejnosť a za-
čínajúci študenti ekonómie sú často zmätení, keď počujú ekonó-
mov používať technické termíny. Poznám to z vlastnej skúsenosti,

pretože napríklad členovia mojej rodiny ma obviňujú, že nehovo-
rím po anglicky ale "po ekonomicky" − keď im pri večeri rozprávam
o mojom výskume. Vyhľadávací slovník pojmov je preto veľmi uži-
točnou pomôckou. Econport tiež ponúka možnosť zadania rôz-
nych termínov alebo fráz do vyhľadávacieho okienka. Následne
vysvetlí pojmy a identifikuje všetky dostupné materiály, ktoré sa ich
týkajú.

Prečo ste sa spolu so svojimi kolegami rozhodli odprezentovať ten-
to workshop na Ekonomickej univerzite v Bratislave?
Krátka odpoveď je, že sme boli pozvaní. Dlhšia je nasledujúca. Môj
bývalý doktorand Maroš Servátka a jeho priatelia a spolupracov-
níci z občianskeho združenia Virtual Scientific Laboratories pomá-
hajú podporovať rozvoj excelentnosti v oblasti vedy na Slovensku.
Myšlienka workshopu propaguje presne tieto ciele, a preto ma
združenie oslovilo, aby sme workshop urobili v Bratislave. Hneď, ako
mi Maroš predostrel návrh, zareagoval som naň, pretože je to nie-
čo, k čomu by sme ja a moji kolegovia radi prispeli. Čím viac som
o tom premýšľal, tým viac som si začal uvedomovať, že táto akcia
prinesie osoh aj našej univerzite a mojim kolegom a bude osožná
aj pre Econport a Ekonomickú univerzitu. V širšom meradle tento
workshop prispel k šíreniu osvety Econportu, ktorý sme vytvorili na
to, aby ho využívali ľudia na celom svete. Prispel aj k vybudovaniu
nových profesionálnych kontaktov a k prehĺbeniu už existujúcich
kontaktov s mojimi bývalými doktorandmi.

Pán profesor Cox, ďakujem Vám za rozhovor.

Profesor James Cox, Ph.D., Noah Langdale Jr. Chair in Economics a Georgia
Research Alliance Eminent Scholar, prednáša teóriu ekonómie a experi-
mentálnu ekonómiu na Georgia State University v Atlante. Je riaditeľom
ekonomického experimentálneho centra ExCEN. Vyštudoval ekonómiu na
University of California at Davis a doktorát získal na Harvard University. V mi-
nulosti pôsobil na University of Massachusetts at Amhers a na University of
Arizona. Je autorom desiatok publikovaných vedeckých štúdií a článkov.
V roku 2002 založil digitálnu knižnicu Econport.

ROZHOVOR S MGR. ING. MAROŠOM SERVÁTKOM, PH.D., Z KATEDRY EKONÓMIE NA UNIVERSITY OF CANTERBURY

NA NOVOM ZÉLANDE A ČLENOM OBČIANSKEHO ZDRUžENIA VIRTUAL SCIENTIFIC LABORATORIES

V júli tohto roku ste spolu s Ekonomickou univerzitou spoluorgani-
zovali Workshop on Teaching Economics with the Use of Experi-
ments. Ako vznikla idea usporiadať takúto akciu v Bratislave?
Spolu s kolegami Radovanom Vadovičom, Urbanom Kováčom
a Michalom Radosom sme minulý rok založili občianske združenie
Virtual Scientific Laboratories s myšlienkou vypomôcť pri zavádzaní
súčasných trendov v oblasti ekonómie a behaviorálnych vied do
výskumu, vyučovania a praxe. Počas nášho prvého stretnutia s pá-
nom rektorom Rudolfom Sivákom ohľadne možnej spolupráce

s Ekonomickou univerzitou zaujalo pána rektora využitie Econportu
− digitálnej knižnice, ktorá sa zameriava na obsah zdôrazňujúci
využitie experimentov vo výučbe a výskume. Navrhol som Jeho
Magnificencii pánovi rektorovi usporiadať workshop určený na
šírenie experimentálnych metód v pedagogike ekonómie podob-
ný tým, ktoré organizuje zakladateľ Econportu, profesor James Cox

z Georgia State Univerzity v Atlante. Profesor Cox je, mimochodom,
jeden z najznámejších experimentálnych ekonómov, bývalý prezi-
dent Economic Science Association, asociácie združujúcej experi-
mentálnych ekonómov z celého sveta a dlhoročný spolupracov-
ník profesora Vernona Smitha, laureáta Nobelovej ceny v roku
2002 za oblasť experimentálnej ekonómie. Pán rektor prejavil záu-
jem zorganizovať takéto podujatie na Ekonomickej univerzite, tak
som oslovil pána profesora Coxa, ktorému sa nápad veľmi zapáčil
a rozhodol sa prísť so svojím tímom do Bratislavy. Musím podotknúť,
že to bol historický moment, pretože bratislavský workshop bol pr-
vým workshopom, zaoberajúcim sa využitím experimentov vo vý-
učbe ekonomických predmetov, organizovaným v Európe, ba do-
konca prvým, ktorý bol organizovaný mimo USA.

Čím sa zaoberá experimentálna ekonómia?
Experimentálna ekonómia je v podstate analytický inštrument, kto-
rý ekonómovia používajú, podobne ako ekonometriu, na testo-
vanie ekonomických teórií a hľadanie empirických faktov a regu-
larít. Výsledky experimentov môžu následne ovplyvniť vývoj teórie,
pokazujúc napríklad na to, ktorá časť ľudského správania je dôle-
žitá a teda, ktoré druhy teórií a rovnováh majú väčší empirický vý-
znam ako ostatné. Experimenty nám ďalej ponúkajú možnosť po-
rovnávania rozličných druhov inštitúcií a ekonomických prostredí,
čo má veľký význam najmä v oblasti hodnotenia navrhovaných
hospodárskych opatrení, respektíve ich dolaďovania, či už na
úrovni štátu, odvetvia alebo firmy.

Čo je najväčšou výhodou experimentálnej ekonómie?
Metodológia experimentálnej ekonómie umožňuje vedcom zbie-
rať údaje, čiže ekonomicky relevantné rozhodnutia skutočných
ľudí v izolovanom a špeciálne nadizajnovanom prostredí. Nie sú to
počítačové simulácie, ako sa mnohí mylne domnievajú. Experi-
menty nám dávajú možnosť zavedenia exogénnych zmien pri do-
držaní pravidla ceteris paribus. Ďalšími výhodami sú presná repliko-
vateľnosť experimentov a experimentálnych údajov a možnosťFO
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kontroly potrebných ekonomických veličín v procese generujú-
com dáta. Uvediem príklad: Predstavte si, že chcete testovať tur-
najovú teóriu, ktorá v skratke hovorí, že zamestnanci, podobne
ako športovci alebo športové družstvá medzi sebou súťažia o to,
kto dostane cenu víťaza. Cenou je však v tomto prípade vyšší plat
alebo povýšenie do novej funkcie. Teória nám hovorí, že v rovno-
váhe sa očakávané hraničné zisky z ceny musia rovnať hraničným
nákladom. Priamy test teórie si však vyžaduje poznať počet súťa-
žiacich pracovníkov, presnú hodnotu ceny pre víťaza, náklady
spojené s námahou pracovníkov, produkčnú funkciu zohľadňujúcu
náhodnú zložku atď. Priame testovanie turnajovej teórie pomocou
nelaboratórnych dát sa zdá byť nemožné, pretože nemáme k dis-
pozícii údaje o nákladoch spojených s námahou pracovníkov či
o distribúcii náhodnej zložky. Všetky však môžu byť implemento-
vané a kontrolované v experimente.

Prečo je učenie pomocou experimentov čoraz populárnejšie?
Vedecké a pedagogické ekonomické experimenty sú relatívne
lacným spôsobom, ako generovať reálne údaje, ktoré demonštru-
jú ekonomické zákony a princípy. Spolu s nárastom významu ex-
perimentov, ako uznávanej empirickej metódy v ekonómii rastie aj
dôraz kladený na prepojenie vedy a vzdelávania a tým na zavá-
dzanie experimentov do výučby. Aj pri vyučovaní ekonomických
predmetov platí stará pravda "lepšie raz vidieť ako trikrát počuť."
Práve účasť v experimente a nutnosť individuálne si premyslieť, ako
sa budem v danom prostredí správať, aby som si napríklad zaručil

čo najväčší zisk, dáva študentom a poslucháčom inú perspektívu
na ekonomické zákony, ako keď sú prezentované prednášajúcim
iba pomocou rovníc, grafov a textu.

Aké má vaše občianske združenie plány do budúcnosti?
Radi by sme v budúcnosti ďalej pomáhali pri organizovaní pred-
nášok a seminárov a pozývali renomovaných ekonómov a zná-
mych vedcov na Slovensko, aby prišli odprednášať svoje myšlienky

a svoje vedecké štúdie pred slovenským publikom. Vo všeobec-
nosti si dávame za cieľ pomôcť pri nadväzovaní ďalšej spolupráce
medzi slovenskými vedcami a doktorandmi a zahraničnými vý-
skumníkmi. Chceme pokračovať v podpore vedy a výskumu na
Slovensku a plánujeme v blízkej budúcnosti ponúknuť aj konzul-
tačnú činnosť v oblastiach ekonómie a trhového prieskumu, zame-
raných práve na využitie experimentálnych metód.

Mgr. Ing. Maroš Servátka, Ph.D., prednáša behaviorálnu ekonómiu,
ekonómiu práce a teóriu hier na University of Canterbury na Novom
Zélande. V minulosti pôsobil ako postdoc na Univerzite v Mann-
heime a ako visiting scholar na University of Chicago Graduate
School of Business, kde bude pôsobiť v roku 2008 tiež ako visiting
assistant professor. Vyštudoval kvantitatívne metódy na Szkole
Glownej Handlowej vo Varšave a získal doktorát na University of
Arizona, kde napísal doktorskú prácu z experimentálnej ekonómie
na tému Férovosť a reputácia v experimentoch. Zaoberá sa výsku-
mom vplyvu spoločenských noriem a behaviorálnych a psycho-
logických prvkov na ekonomické rozhodnutia ľudí a firiem.

Zhováral sa Ing. Urban Kováč, PhD.
Virtual Scientific Laboratories a Katedra financií NHF EU

Ekonomická univerzita v Bratislave bola hostiteľkou vedeckých
pracovníkov popredných európskych univerzít. V dňoch 2. −− 4.
septembra 2007 sa v Bratislave konalo 16. výročné zasadnutie
EDAMBA.
Európska asociácia na vzdelávanie doktorandov EDAMBA je zdro-
jom rozvoja vedeckých poznatkov na popredných európskych
univerzitách už od roku 1991.
Trvale rastúce nároky na rozvoj vedy a výskumu boli podnetom na
spojenie síl viacerých popredných univerzít v Európe s významnými
cieľmi vo vzťahu k mladej vede. Medzi tieto ciele patrili predo-
všetkým:
•• vytvorenie vedeckého fóra pre spoluprácu v rámci doktorand-
ských programov popredných európskych univerzít,
•• upevnenie vzťahov a vzájomná pomoc medzi európskymi uni-
verzitami v oblasti doktorandských programov,
•• vytvorenie priestoru na výmenu informácií pre potreby zdokona-

lenia v oblasti prípravy doktorandov, ale i medzi doktorandmi 
rôznych krajín navzájom.

Tieto ciele sa konkretizovali na škandinávskych univerzitách, ktoré
v roku 1991 dali tomuto procesu konkrétne meno a program.
V roku 1991 vznikla EDAMBA v Štokholme. Spočiatku so skromným
počtom severských univerzít, ale s významným vedeckým progra-
mom, ktorý sa stále dodržiava a sústavne zdokonaľuje. EDAMBA
dokázala byť od svojho vzniku fórom vedeckých diskusií a spolu-
práce, v ktorom školy s dlhou tradíciou v doktorandskom vzdelá-

vaní odovzdávali svoje skúsenosti novým členom v oblasti dokto-
randského vzdelávania. Aktivity EDAMBA sú založené na vzneše-
ných ideáloch rastu doktorandského vzdelávania so snahou po-
máhať novo pristupujúcim členom. Považuje sa za povinnosť trvale
zlepšovať doktorandské programy s úmyslom, aby sa doktorandi
stali profesionálmi, kompetentnými výskumníkmi, respektíve výbor-
nými pedagógmi.
Hlavnými konkrétnymi aktivitami sú:
•• každoročné výročné stretnutia prezídia EDAMBA a školiteľov 

doktorandov,
•• organizovanie letnej školy výskumu pre doktorandov − koná sa 

od roku 1992 na rôznych univerzitách členov EDAMBA (toto hod-
notné, ale finančne náročné podujatie absolvovala zatiaľ zo Slo-
venska len jediná doktorandka Ľubomíra Strážovská),

•• pracovné zasadnutia prezídia, na ktorých sa stanovuje program
na celý rok,

•• anonymná súťaž dizertačných prác doktorandov; vypracúva sa
v anglickom jazyku. Súťaž vznikla v roku 2003 a zo Slovenska sa 
na nej zatiaľ nezúčastnil žiadny doktorand. Kladie vysoké nároky
na aktuálnosť tematického zamerania, vedeckosť a využiteľnosť.

Univerzita, ktorá sa uchádza o členstvo v EDAMBA musí spĺňať po-
merne náročné kvantitatívne aj kvalitatívne kritériá, predovšetkým
však musí mať vedu a výskum na vysokej úrovni, dostatočný počet
kvalitných školiteľov, ale hlavne cieľavedomých a inteligentných
mladých ľudí, ktorí sa rozhodli dosiahnuť tretí stupeň štúdia.

16. VÝROČNÉ ZASADNUTIE EDAMBA
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Ekonomická univerzita v Bratislave bola v roku 1997 dvomi zahra-
ničnými vysokoškolskými garantmi hodnotená ako inštitúcia, ktorá
spĺňa kritériá kladené na členstvo v EDAMBA. Bola zaradená medzi
v tom čase už takmer 50 európskych členských univerzít, predo-
všetkým švédskych, dánskych, nórskych, fínskych, anglických, ta-

lianskych, španielskych, francúzskych a rakúskych. Ako prvú uni-
verzitu z transformujúcich sa krajín prijali do EDAMBA Vysokú školu
ekonomickú v Prahe a následne našu univerzitu spolu s Ekono-
mickou univerzitou v Budapešti, čo bolo veľkým prejavom dôvery
najmä preto, že transformujúce sa krajiny mali iný spôsob výchovy
doktorandov a dosiahnuté výsledky neboli porovnateľné.
V počiatočných obdobiach pôsobili noví členovia EDAMBA − ma-
ďarská a slovenská univerzita predovšetkým ako pozorovatelia s vý-
znamnou úlohou prenosu informácií na vlastné školiace pracoviská.
Už v roku 1998 Ekonomická univerzita v Bratislave prijala svoju novú
úlohu s veľkou zodpovednosťou voči doktorandom a uskutočnila
tri významné akcie:
a) zapojila sa do európskeho výskumu v problematike kvality vý-

skumného prostredia pre doktorandov. Tento výskum sa usku-
točňoval viac rokov; aj slovenským hodnotiteľom priniesol pozo-
ruhodné stanoviská doktorandov a bol podnetom pre zdoko-
naľovanie prístupu školiteľov k doktorandom,

b) na Ekonomickej univerzite v Bratislave bola založená tradícia vý-
ročných stretnutí doktorandov v Nových Zámkoch, kde mali 
možnosť prezentovať tézy svojich dizertačných prác,

c) ukázalo sa, že doktorandi potrebujú aspoň raz do roka vo vlast-
nom zborníku publikovať výsledky svojich výskumov. Táto požia-
davka bola splnená tým, že Ekonomická univerzita vydáva kaž-
doročne zborník EDAMBA z prác doktorandov.

Táto naša aktivita a iniciatíva bola veľmi kladne hodnotená výbo-
rom EDAMBA − na jednom z výročných stretnutí bola verejne oce-
nená ako mimoriadna a označená, istým spôsobom, za vzor pre
ostatných.
Postupne sa Ekonomická univerzita v Bratislave svojím vysoko pozi-
tívnym vzťahom k doktorandskému štúdiu stala akýmsi centrom
pre stretávanie sa školiteľov a doktorandov aj z ostatných sloven-
ských univerzít. Bolo to hlavne preto, že Ekonomická univerzita
v Bratislave bola a je nositeľkou každoročného odkazu EDAMBA
(ciele, úlohy) vo vzťahu k doktorandom. Významná je aj skutoč-
nosť, že naša univerzita je jediná zo všetkých slovenských univerzít,
ktorej bola táto dôvera prejavená. Naše zborníky EDAMBA pripra-
vené z téz dizertačných prác doktorandov sa nachádzajú všade,
kde sa v rámci Európy jednotlivé výročné stretnutia reprezentantov
členských univerzít EDAMBA konali.
Každá univerzita, ktorá je členom EDAMBA považuje za vyzname-
nanie, ak môže byť hostiteľom veľkého počtu reprezentantov člen-
ských univerzít, ktoré sú členmi asociácie. Aj naša univerzita musela
urobiť veľký kus práce, každý rok sa prezentovať svojimi výsledkami
v oblasti doktorandského štúdia a prejavovať snahu implemento-
vať všetky rozvojové prvky, ktoré EDAMBA vytýčila na príslušný rok.
I keď s problémami, podarilo sa nám napredovať, čo ocenilo aj
prezídium EDAMBA.
V roku 2006 na výročnom zasadnutí EDAMBA v Helsinkách sa prija-
lo pre nás významné rozhodnutie usporiadať 16. ročník medziná-
rodného vedeckého stretnutia všetkých členských univerzít, respek-
tíve ich riaditeľov doktorandských programov, školiteľov a iných
vzácnych hostí. Súčasne sa stanovil termín na dni 2. − 4. septembra
2007. Zároveň začalo obdobie neuveriteľného množstva organi-
začnej práce − aby naše malé Slovensko aj Ekonomická univerzita
v Bratislave vošli do spomienok predstaviteľov jednotlivých univerzít

Európy ako vyspelá krásna krajina a vo všetkom porovnateľná
a v istom ohľade aj výnimočná univerzita. Tento cieľ bol splnený
a program, ktorý výbor EDAMBA v Bruseli schválil vo februári 2007
vyhodnotili traja prezidenti (prvý prezident prof. Ing. Sigard Jensen,
DrSc., zakladajúci člen EDAMBA, druhý prezident prof. Ing. Eduard
Bonet, DrSc., a súčasný prezident prof. Piere Batteau vyhodnotili 16.
výročné zasadnutie EDAMBA ako najlepšie vedecké a spoločenské
stretnutie, aké sa za uplynulých 16 rokov konalo).
Zahraniční účastníci vyzdvihli aj skutočnosť, že Ekonomická univer-
zita v Bratislave vniesla do EDAMBA nové prvky, ktoré bude potreb-
né, aby odteraz rešpektovali aj iní hostitelia, pretože vytvárajú
celistvosť, dokonalosť a budúcnosť. Za takéto označili:
1. Spojenie kultúry a vedy − operný spev Adriana Kohútková a Ján

Galla, v tejto súvislosti a podľa ich názoru šokujúco krásne otvo-
renie v národnom divadle.

2. Prezentovanie vlastných národných tradícií − súbor Ekonóm.
3. Vysoko pozitívny vývoj ekonomiky − prezentoval Ing. Peter Kaži-

mír, štátny tajomník Ministerstva financií SR, s témou sa mali mož-
nosť oboznámiť všetci účastníci.

4. Bezchybne uskutočnená organizácia výročného stretnutia po 
osobnostnej, technickej a materiálovej stránke.

5. V neposlednom rade výnimočný záujem vedenia Ekonomickej
univerzity a jej akademických funkcionárov o podujatia EDAMBA
v Bratislave, prezentovaný rektorom Ekonomickej univerzity 
Dr. h. c. prof. Ing. Rudolfom Sivákom, PhD.

6. Celý proces prípravy a priebehu EDAMBA v Bratislave zastrešilo
Ministerstvo školstva SR, na podujatí vystúpil prof. Ing. Peter Plav-
čan, PhD., generálny riaditeľ sekcie vysokých škôl MŠ SR.

V odbornej časti týchto veľmi náročných a intenzívne prebiehajú-
cich dvoch vedeckých dní za účasti viac než 60 zahraničných
a slovenských vzácnych hostí odznelo veľa podnetov, nových
myšlienok a názorov ako trvale zdokonaľovať prácu s doktorand-
mi. V tejto súvislosti treba osobitne vyzdvihnúť prezidentov EDAM-
BA, vystúpenie Bo Carlssona z USA, ktorý predniesol tému perspek-
tívy doktorandského vzdelávania. K metodologickým problémom
sa veľmi významne vyjadril J. M. Rosanas z univerzity v Navarre, ako
aj Milenko Gudic zo Slovinska. Veľký podiel na zostavení odbor-
ného programu mala prof. Maj-Britt Hedvall z Fínska a Dr. Alexan-
dra Bitušíková z Asociácie európskych univerzít, ktorá vystúpila
s prednáškou o potrebnej reforme doktorandského štúdia v duchu
Bolonského procesu. Vďaka patrí aj prof. Marianne Stryzewszkej

z Varšavskej univerzity, ako aj prof. Karolovi Balatonovi z Corvinus
univerzity v Budapešti, ktorí spolu s prof. Ing. Petrom Plavčanom, PhD.,
predstavili vlastné národné doktorandské programy. Svojimi od-
bornými radami i osobnou prítomnosťou nezištne prispel prof. Di-
mitris Assimakopoulos z univerzity v Grenobli.
Podstatu jednotlivých prednášok budeme publikovať.
Ekonomická univerzita v Bratislave nielenže nesklamala očakáva-
nia, ktoré výbor EDAMBA na ňu položil, ale preukázala schopnosť
byť rovnocenným partnerom a s láskou a priateľstvom predstavila
zahraničným hosťom okrem samotnej univerzity Modru, Danubia-
nu, Bratislavský hrad, Devín, Primaciálny palác a ako inak na Slo-
vensku − príjemným záverom boli husacie hody u Matyšáka v Pe-
zinku. Zdalo sa, že vážení hostia sa neradi rozchádzajú, najmä po
dobrom slovenskom víne a skvelej cimbalovej muzike J. Pepeša
z Nových Zámkov.

prof. Ing. Helena Strážovská, PhD.
predsedníčka organizačného sekretariátu a gestorka EDAMBA

Ing. Adrián Pavlík, člen organizačného výboru EDAMBAFO
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Vletnom semestri akademického roka 2006/2007 bol na Eko-
nomickej univerzite v Bratislave zorganizovaný už štvrtý ročník
atraktívneho celouniverzitného cyklu prednášok a seminá-

rov diplomacia v praxi. Išlo o voliteľný cyklus prednášok a diskusií
určený najlepším študentom vyšších ročníkov. Úlohou projektu bo-
lo oboznámiť študentov Ekonomickej univerzity v Bratislave s von-
kajšou ekonomickou politikou vybraných krajín, ako aj s diploma-

tickou praxou, ktorá slúži na jej realizáciu. Pri organizácii projektu sa
prihliadalo na to, aby sa študenti mohli aktívne zúčastňovať na dis-
kusiách formou otázok, resp. komentárov k obsahu jednotlivých
prednášok.
Len málokde a málokedy možno v takom krátkom čase stretnúť ta-
ké množstvo významných osobností − zástupcov jednotlivých krajín,
ako sa to zakaždým darí v rámci tohto prednáškového cyklu. Pre
ilustráciu, ako aj pre prípadných záujemcov v nasledujúcom aka-
demickom roku uvádzam témy, ktorými sa naši hostia zaoberali:
•• zahraničná politika štátov V4, ako aj susedných štátov,
•• zahraničná politika krajín EÚ,
•• medzinárodná politika štátov G8,
•• zahraničná politika a diplomacia Slovenskej republiky.
Prednášajúcimi, ktorí napriek svojej zaneprázdnenosti ochotne pri-
šli na EU, aby sa stretli so študentmi a podelili sa s nimi o svoje skú-
senosti, boli napríklad: J. E. Zenon Kosiniak − Kamysz, veľvyslanec
Poľska, J. E. Antonino Provenzano, veľvyslanec Talianska, J. E. Mi-
chael Calcott, veľvyslanec Kanady, J. E. Rodolphe Meaker Vallee,
veľvyslanec USA, pani Ing. Diana Štrofová, štátna tajomníčka
MZV SR, pán Zinovij Hošovskij, radca veľvyslanectva Ukrajiny, pán
Klaus-Jochen Gühlcke, radca veľvyslanectva SRN, pán Hiroyuki
Imahashi, radca veľvyslanectva Japonského cisárstva.
Na úspešnosti diplomacie v praxi sa nemalou mierou opäť podieľal
pán profesor Andrzej Kupich, jeden z hlavných iniciátorov tohto
cyklu, ktorý aktívne vstupoval do jeho programového a organizač-
ného zabezpečenia.

Prednášajúci aj tento rok pozitívne hodnotili úroveň študentov, ktorí
sa zúčastňovali na prednáškach a diskusiách. Imponovalo im, že
otázky, ktoré dostávali, boli fundované a mnohokrát nie jednodu-
ché, čo svedčí o všeobecnej erudovanosti a rozhľadenosti účast-
níkov. Bolo evidentné, že sa témami, o ktorých sa rozprávalo zao-
berajú už dlhšie, že im nie sú ľahostajné a majú na ne vlastný názor,
ktorý vedia správne formulovať a prezentovať. Rovnako spokojní
boli, podľa mnohých vyjadrení, aj samotní študenti.
O vysokom renomé cyklu diplomacia v praxi svedčí aj to, že všet-

ci prednášajúci, ktorým to čas dovolil, radi prijali pozvanie pána
rektora a zúčastnili sa dňa 22. mája 2007 na jeho slávnostnom
ukončení vo vilke Horský park spolu s najvyššími akademickými funk-
cionármi EU, ako aj so študentmi − absolventmi cyklu.
O tom, že sa cítili dobre, svedčia aj fotografie.

Ing. Magdaléna Hradílková
oddelenie zahraničných vzťahov EU

MEDZINÁRODNÉ VZŤAHY EU
DIPLOMACIA V PRAXI 2007

Vrámci projektu ESF Vytvorenie integrovaného systému zabez-
pečenia a zdokonaľovania kvality na Ekonomickej univerzite
v Bratislave, ktorého cieľom je vypracovať a zaviesť do

praxe systém zabezpečenia kvality na EU sa 13. septembra 2007
na Eko-nomickej univerzite uskutočnil workshop na tému Systémy
zabezpečenia kvality v európskom priestore vysokoškolského vzde-

lávania, na ktorom sa zúčastnilo viac ako 100 vysokoškolských
pedagógov, študentov, ako aj ostatných zamestnancov EU.
Workshop otvoril a účastníkom sa prihovoril rektor Ekonomickej uni-
verzity v Bratislave Dr. h. c. prof. Ing. Rudolf Sivák, PhD., ktorý vo svo-
jom príhovore upriamil pozornosť účastníkov na význam pripravo-
vaného systému zabezpečenia kvality na EU, ktorý bude zahŕňať

MEDZINÁRODNÝ WORKSHOP K SYSTÉMOM ZABEZPEČENIA KVALITY
V EURÓPSKOM PRIESTORE VYSOKOŠKOLSKÉHO VZDELÁVANIA

NA SNÍMKE ZĽAVA: VEĽVYSLANEC TALIANSKA J. E. PÁN ANTONINO PROVENZANO, REKTOR EU
DR. H. C. PROF. ING. RUDOLF SIVÁK, PHD., PROREKTORKA PRE ZAHRANIČNÉ VZŤAHY EU DOC.
PHDR. JANA LENGHARDTOVÁ, PHD., A PROFESOR ANDRZEJ KUPICH
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všetky ťažiskové oblasti činnosti univerzity, a to vzdelávanie, ve-
deckú činnosť, interné vzťahy, vzťahy s externými partnermi doma
a v zahraničí, vzťahy s verejnosťou a finančné riadenie a hospodá-
renie vo vzťahu k dlhodobému zámeru rozvoja EU v Bratislave na
obdobie 2007 − 2011 s výhľadom do roku 2015.
S prezentáciou projektu ESF Vytvorenie integrovaného systému za-
bezpečenia a zdokonaľovania kvality na Ekonomickej univerzite
v Bratislave vystúpila doc. PhDr. Jana Lenghardtová, CSc., prorek-
torka pre zahraničné vzťahy. Vo svojom príspevku objasnila hlavné
výstupy projektu, špecifické ciele, podporné a sprievodné aktivity
a informovala i o realizovaných čiastkových úlohách v rámci pro-
jektu. Zdôraznila, že pri tvorbe integrovaného systému zabezpeče-
nia kvality na EU sa zohľadnia prístupy zo systému ENQA − Euro-
pean Association for Quality Assurance in Higher Education, refe-
renčného rámca zabezpečenia kvality v rámci Európskeho pries-
toru vysokoškolského vzdelávania, ako aj z medzinárodného akre-
ditačného systému pre inštitúcie poskytujúce vzdelávanie v oblasti
ekonómie a manažmentu − systému EQUIS.
Z uplatňovania uvedených systémov ENQA a EQUIS na vysokých
školách v zahraničí priblížili svoje skúsenosti a výsledky zahraniční
hostia workshopu.
S prezentáciou systému zabezpečenia kvality na Ekonomickej uni-
verzite vo Viedni vystúpil Mag. Oliver Vettori, riaditeľ oddelenia pre

evalváciu a manažment kvality Wirtschaftsuniversität Wien. Táto
univerzita bola úspešná a už  získala akreditáciu v systéme EQUIS.
Systém, pozitíva, ale aj problémy zabezpečenia kvality na Vysokej
škole bankovníctva a manažmentu v Krakove predstavila delegá-
cia z Wyźszej Szkoły Zarządzania i Bankowości vedená rektorom
prof. dr. hab. Włodzimierzom Roszczynialskim.
V druhej časti workshopu sa uskutočnilo pracovné stretnutie čle-
nov Rady kvality so zahraničnými expertmi, na ktorom sa predisku-
tovali a vysvetlili mnohé ďalšie otázky z oblasti zavádzania systému
zabezpečenia kvality v jednotlivých oblastiach činnosti univerzít
a tiež informatizácie procesov, sledovania a zabezpečovania kva-
lity, ako aj metódy a spôsoby posilňovania povedomia akademic-
kej obce o kultúre kvality atď. Mnohé problémy, systém práce, ako
i východiská boli na uvedených zahraničných vysokých školách pri
zavádzaní systému kvality podobné ako u nás. Na EU sú teda všet-
ky predpoklady na to, aby sa úlohy projektu Vytvorenie integrova-

ného systému zabezpečenia a zdokonaľovania kvality na Ekono-
mickej univerzite v Bratislave dokázali úspešne splniť, podarilo sa
zaviesť ich do života univerzity a tým pripraviť predpoklady na
úspešnú externú evalváciu.

PhDr. Zlatica Havlíková
Centrum na zabezpečenie a podporu kvality

Funkciu riaditeľa Centra ďalšieho vzdelávania Ekonomickej uni-
verzity v Bratislave na Palisádach 22 začal vykonávať na zák-
lade výsledku výberového konania od 7. júna 2007 Ing. Franti-

šek Kurej.
Ing. František Kurej sa narodil 8. decembra 1961 v Žiline. Je ženatý,
má 4 deti.
V roku 1985 absolvoval Vysokú školu dopravy a spojov v Žiline, od-
bor automatizované systémy riadenia výrobných procesov.
Ďalšie vysokoškolské štúdium ukončil na Národohospodárskej fa-
kulte Ekonomickej univerzity v Bratislave, odbor národohospodár-
ska teória a politika − finančná sústava peňažníctvo.
V rokoch 1991 až 1997 sa zúčastnil na rôznych odborných stážach
v USA, Izraeli a Kanade.
Počas svojej profesionálnej praxe zastával vo viacerých spoločnos-
tiach funkciu riaditeľa, konateľa, bol štátnym tajomníkom Minister-
stva dopravy, pôšt a telekomunikácií SR a viceprezidentom pre
ekonomiku Konfederácie OZ SR.
Ing. Františkovi Kurejovi želáme v jeho zodpovednej funkcii veľa
úspechov a veríme, že jeho dlhoročné odborné skúsenosti a prax
budú prínosom pre univerzitu a aktivity CĎV.

Iveta Kulifajová
CĎV EU

CENTRUM ĎALŠIEHO VZDELÁVANIA EU
NOVÝ RIADITEĽ CENTRA ĎALŠIEHO VZDELÁVANIA EKONOMICKEJ UNIVERZITY V BRATISLAVE
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Výsledky rozsiahlej a rôznorodej vedeckovýskumnej činnosti, dosiah-
nuté počas pôsobenia na fakultách, katedrách a iných celouniver-
zitných výskumných a pedagogických pracoviskách našej univerzity
publikujú učitelia a vedeckovýskumní pracovníci v množstve učeb-
níc, skrípt, monografií, štúdií či odborných článkov. Možno v nich
nájsť mnohé originálne tézy, ktoré nezriedka ovplyvnia smer výskumu
v tej-ktorej vedeckej oblasti, ale aj množstvo nových teoretických
a metodologických poznatkov, čím sú veľakrát aj inšpiračným zdro-
jom pre ďalšie vedecké, odborné a pedagogické pracoviská.
V tomto roku sa konal v poradí už deviaty ročník súťaže o najlepšie
publikované výstupy z vedeckovýskumnej činnosti. Práce, ktoré

predložili fakulty do súťaže Cena Ekonomickej univerzity boli vysta-
vené v rokovacom salóniku prorektorky pre vedu a doktorandské
štúdium od 3. marca 2007 do 26. marca 2007. Do hodnotenia boli
predložené návrhy z fakúlt v stanovenom termíne, jednotnom pre
všetky fakulty.
Vedenie Ekonomickej univerzity v Bratislave rozhodlo aj v tomto ro-
ku, v zmysle Zásad a kritérií oceňovania publikačných výstupov na
Ekonomickej univerzite v Bratislave, o ocenení víťazných prác Ce-
nou Ekonomickej univerzity.
Súťažilo sa v piatich kategóriách, ku ktorým je určená aj finančná
odmena (zabezpečovaná z celouniverzitných prostriedkov v rám-
ci rozpočtových pravidiel EU).
1. kategória Vysokoškolské učebnice
2. kategória Vedecké monografie
3. kategória Vysokoškolské učebné texty −− skriptá
4. kategória Domáce vedecké a odborné state v časopisoch

− samostatná stať
− seriál článkov
Vedecké a odborné state
− v domácich a zahraničných zborníkoch

5. kategória Zahraničné vedecké a odborné state
Návrhy hodnotila komisia v zložení: prorektorka pre vedu a dokto-
randské štúdium (predseda), prodekani pre vedu a doktorandské
štúdium a zástupcovia celouniverzitných pracovísk.
Do súťaže sa zapojilo:
•• v kategórii Vysokoškolské učebnice − 7 prác
•• v kategórii Vedecké monografie − 14 prác
•• v kategórii Vysokoškolské učebné texty −− skriptá − 6 prác
•• v kategórii Domáce vedecké a odborné state v časopisoch

− samostatná stať − 12 prác
− seriál článkov − do súťaže neboli navrhnuté žiadne

; práce
Vedecké a odborné state
− v domácich a zahraničných zborníkoch − 10 prác

•• v kategórii Zahraničné vedecké a odborné state − 10 prác

Komisia pre oceňovanie publikačných výstupov z vedec-
kovýskumnej činnosti na svojom zasadnutí 26. marca 2007 odsúh-
lasila poradie víťazných prác a rozhodla o udelení Ceny Ekono-
mickej univerzity za rok 2006 takto:

A VYSOKOŠKOLSKÉ UČEBNICE (ACA, ACB)

prof. Ing. Anna ŠLOSÁROVÁ, PhD.
Mgr. Ing. Renáta FEKETEOVÁ
Ing. Renáta SZÁSZOVÁ, PhD.
Ing. Jozef ŠKULTÉTY, PhD.

Analýza účtovnej závierky
Vydavateľstvo IURA EDITION, edícia EKONÓMIA, Bratislava 2006.

B VEDECKÉ MONOGRAFIE (AAA, AAB)

prof. Ing. Rudolf SIVÁK, PhD.
Ing. Ľubomíra GERTLER, PhD.

Teória a prax vybraných druhov finančných rizík (kreditné, trhové,
operačné)
Vydavateľstvo SPRINT − vfra, Bratislava 2006.

prof. Ing. Andrej DUPAĽ, CSc.
doc. Ing. Ivan BREZINA, CSc.

Logistika v manažmente podniku
Vydavateľstvo SPRINT − vfra, Bratislava 2006.

C VYSOKOŠKOLSKÉ UČEBNÉ TEXTY −− SKRIPTÁ (BCI)

Cena v tejto kategórii nebola udelená.

D1 DOMÁCE VEDECKÉ A ODBORNÉ STATE −− SAMOSTATNÁ STAŤ (ADF, BDF)

doc. PhDr. František ŠKVRNDA, CSc.
K základným aspektom neogramsciánskeho chápania hegemó-
nie v súčasnej teórii medzinárodných vzťahov
Almanach č. 1/2006, s. 34 − 55.

D2 DOMÁCE VEDECKÉ A ODBORNÉ STATE −− SERIÁL ČLÁNKOV (ADF, BDF)
V rámci tejto kategórie neboli do súťaže navrhnuté príspevky.

D3 DOMÁCE VEDECKÉ A ODBORNÉ STATE V ZBORNÍKOCH (AED, AEF, BED, DEF)

doc. Ing. Vanda LIESKOVSKÁ, PhD.
doc. Ing. Vladimír GAZDA, PhD.

Entscheidungskriterien bei der Auswahl der Einkaufsstätte im
Einzelhandel − Eine Studie zum Käuferverhalten in der Ostslowakei 
WU Competence day 2006: Innovationen in Marketing und
Handel, Wien 2006

E ZAHRANIČNÉ VEDECKÉ A ODBORNÉ STATE (ADE, AEC, AEE, BDE, BEC, BEE)

Ing. HO THI THU HOA
doc. Dr. Ing. Heda HANSENOVÁ

Globalization of trade and transportation between the Asean + 3
countries and the European Union
Romanian Journal of European Affairs č. 2/2006, s. 47 − 70.

Okrem vyššie uvedenej Ceny EU boli, s cieľom motivácie učiteľov a
vedeckovýskumných pracovníkov Ekonomickej univerzity v
Bratislave publikovať články najmä v karentovaných časopisoch,
finančne ocenené aj všetky články, ktoré ich autori v karento-
vaných časopisoch v roku 2006 publikovali.

Ing. Monika Štefíková
oddelenie pre vedu a doktorandské štúdium EU

VEDA A VÝSKUM NA UNIVERZITE

CENA EKONOMICKEJ UNIVERZITY ZA NAJLEPŠIE VÝSTUPY
Z VEDECKOVÝSKUMNEJ ČINNOSTI PUBLIKOVANÉ V ROKU 2006
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Vakademickom roku 2006/2007 sa konali na fakultách Ekono-
mickej univerzity v Bratislave fakultné kolá Študentskej ve-
deckej a odbornej činnosti (ŠVOČ). Rokovania na fakultách

sa realizovali v jednotlivých sekciách, resp. kolách. Každá fakulta
nominovala na Cenu Ekonomickej univerzity v Bratislave najlepšiu
študentskú prácu.

NOMINOVANÉ VÍŤAZNÉ PRÁCE

1. NÁRODOHOSPODÁRSKA FAKULTA

− do fakultného kola ŠVOČ sa študenti NHF zapojili 14 študentskými
odbornými prácami. Práce posudzovala odborná komisia, ktorá
na základe posúdenia priebehu obhajoby prác študentov, ako aj
s prihliadnutím na odborné posudky určila ako víťaznú:
prácu Simony POLONYOVEJ (3. ročník):
Vzdelanie ako predpoklad ekonomického rastu v podmienkach
Írskej republiky
(vedúca práce: Ing. Iveta Dudová, PhD.)

2. OBCHODNÁ FAKULTA

− na fakultnom kole ŠVOČ sa zúčastnilo 11 študentov s 8 súťažnými
prácami. Z prác, ktoré boli prezentované v rámci jednej sekcie, sa
víťaznou stala:
práca Bc. Dariny BUGYÍKOVEJ (4. ročník): 
Analýza spokojnosti študentov s ponukou bankových produktov
(vedúca práce: Ing. Mária Hasprová, PhD.)

3. FAKULTA HOSPODÁRSKEJ INFORMATIKY

− do súťaže bolo prihlásených 6 súťažných prác, z ktorých komisia
určila ako víťaznú:
prácu Michala JEŠŠA (1. ročník)
Možnosti tvorby a implementácie elektronického obchodu v pod-
mienkach slovenského trhu
(vedúca práce: Ing. Mária Szivósová)

4. FAKULTA PODNIKOVÉHO MANAžMENTU

− na súťaži sa zúčastnilo 10 študentov s 8 prácami, z toho dve boli
kolektívne.

Na základe prezentácie, hodnotenia oponenta a obhajoby
súťažných prác komisia určila ako víťaznú:
prácu Evy RYBÁROVEJ a Ľudovíta ŠRENKELA (3. ročník)
Ohodnocovanie akcií spoločnosti MATADOR, a. s.
(vedúca práce: doc. Ing. Božena Hrvoľová, CSc.)

5. FAKULTA MEDZINÁRODNÝCH VZŤAHOV

− do súťaže sa prihlásilo 12 študentov s 10 prácami.
Súťaž ŠVOČ sa na FMV uskutočnila v dvoch kolách. V prvom kole
boli vytvorené dve sekcie.
Víťazi prvého kola ŠVOČ (z každej sekcie 3 práce) postúpili do
druhého kola, spomedzi ktorých komisia navrhla ako víťaznú:
prácu Veroniky HAGAROVEJ a Jany CHOCHOLÁČKOVEJ (4. ročník)

Dôchodkový systém v Číne − časovaná bomba do budúcnosti
(vedúci práce: Ing. Tomáš Dudáš, PhD.)

6. PODNIKOVOHOSPODÁRSKA FAKULTA SO SÍDLOM V KOŠICIACH

− do súťaže fakultného kola ŠVOČ sa zapojilo 23 študentov s 13
prácami. Práce boli zadelené do dvoch sekcií. Ako víťazná bola
navrhnutá:

práca Moniky HUDÁKOVEJ a Viktórie ŠUŠŇÁKOVEJ (2. ročník)
Nástroje motivácie zamestnancov v jednom z odštepných
závodov spoločnosti Slovak Telekom, a. s.
(vedúca práce: Ing. Cecília Olexová, PhD.)

Ing. Monika Štefíková
oddelenie pre vedu a doktorandské štúdium

OCENENIE VÍŤAZNÝCH PRÁC ŠVOČ NA EU V BRATISLAVE

CENOU EKONOMICKEJ UNIVERZITY V BRATISLAVE ZA ROK 2007

NOVÉ DOCENTKY
Na zasadnutí Vedeckej rady EU 23. septembra 2007 boli s účin-
nosťou od 1. októbra 2007 vymenované za docentky:

RNDR. ALžBETA IVANIČKOVÁ, CSC.
v študijnom odbore 3.3.1 národné hospodárstvo,

ING. EMÍLIA ZIMKOVÁ, PHD.
v študijnom odbore 3.3.6 financie, bankovníctvo a investovanie.

Na tomto zasadnutí VR EU odovzdal rektor EU Dr. h. c. prof. Ing.
Rudolf Sivák, PhD., diplomy o udelení čestného titulu profesor
emeritus:
PROF. ING. ĽUDOVÍTOVI KORČEKOVI, DRSC.,
PROF. ING. LADISLAVOVI UNČOVSKÉMU, DRSC.
A PROF. ING. ONDREJOVI PETROVI, CSC.

Srdečne blahoželáme.

CENY EKONOMICKEJ UNIVERZITY V BRATISLAVE ODOVZDAL VÍťAZOM FAKULTNÝCH KÔL ŠVOČ
REKTOR EU DR. H. C. PROF. ING. RUDOLF SIVÁK, PHD., NA ZASADNUTÍ VEDENIA 13. JÚNA 2007.

FO
TO

: 
ZU

ZA
N

A
JÓ

JÁ
R

T



Prezident Ruskej federácie V. Putin ocenil jazykovedkyňu a pre-
kladateľku z ruštiny, vedúcu Katedry slovanských jazykov ÚJ
Ekonomickej univerzity PhDr. Katarínu Strelkovú, PhD., me-

dailou A. S. Puškina za "významný prínos do rozvoja rusko-sloven-
ských kultúrnych vzťahov". Ruskú štátnu cenu, Puškinovu medailu
zároveň dostal aj jeden z najvýznamnejších súčasných slovenských
básnikov a prekladateľov Ľubomír Feldek.

Medaily obidvom vyznamenaným odovzdal 6. júna 2007 na sláv-
nostnom večere venovanom výročiu narodenia A S. Puškina v Rus-
kom centre vedy a kultúry v Bratislave splnomocnený veľvyslanec
Ruskej federácie na Slovensku pán Alexander Udaľcov.

Puškinovu medailu doteraz dostalo asi 300 vyznamenaných, z toho
10 % boli cudzinci.

Srdečne blahoželáme
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ÚSTAV JAZYKOV EU
MEDAILA ZA PRÍNOS K ROZVOJU RUSKO-SLOVENSKÝCH KULTÚRNYCH VZŤAHOV

Čovám napadne, keď sa povie Moskva? Lenin, vodka,
azbuka... Možno práve to a možno aj kopa iných vecí
nás − asi dva tucty slovenských poznaniachtivých štu-

dentov − zlákali na letný kurz ruštiny do Inštitútu ruského jazyka A. S.
Puškina v Moskve. Už od predošlých "navrátilcov" sme počuli samé
chvály, ale že to bude naozaj až také SUPER, asi nikto z nás neča-
kal. Každý z nás, ktorí sme sa 1. júla 2007 stretli na vrátnici moskov-
ského internátu, mal svoj vlastný dôvod, prečo: niektorí si chceli užiť
prázdniny trošku zmysluplnejšie ako vylihovaním na pláži, niektorí si
chceli oprášiť zabudnuté znalosti ruštiny, iní zase len nadviazať no-
vé známosti. A nových známostí, ale i znalostí Puškinov inštitút po-
núka neúrekom.
Zoznamovanie sa začalo už v prvý deň počas čakania na ubyto-
vanie. Možno tety vrátničky tušili, že 5 Zuziek v jednej skupine naro-
bí poriadnu šarapatu, preto nám poskytli naozaj dostatok času,
aby sme to ustáli. Po niekoľkých hodinách čakania sme už tak zhru-
ba tušili, kto, čo a prečo. A Godot aj tak neprišiel. Až večer na
slovenskej zoznamovacej párty po prvej padnutej fľaši pravej slo-
venskej domoviny sme pochopili, že prichádza niečo lepšie. Hoci
sme mali so sebou aj pedagogický dozor v podobe Mgr. Stanky
Tomovčíkovej, vzhľadom na jej vek a mladý duch sa veľmi rýchlo
dostala na našu uletenú nôtu. Alebo žeby my na jej? Len zried-
kakedy sa stáva, že by si študenti a pedagóg sadli tak, ako my so
Stankou. A nám to, vďakabohu, vyšlo.
V prvých dňoch sme sa dopodrobna zoznámili s ruskou byrokra-
ciou a hoci sme frfľali, bola to veľká zábava. Trojdňové nútené do-
máce väzenie, ktorému sme sa museli podvoliť kvôli čakaniu na
oficiálne dokumenty − registráciu, nás prinútilo stráviť spolu more
času, športovať a bližšie sa spoznať hneď na začiatku. A presne to
nám pomohlo po celý zvyšok kurzu. Hneď druhý deň po príchode
sme absolvovali jazykové testy, aby nás vedeli zaradiť do správnej
skupiny. Niektorí sa hneď čestne priznali, že "ne gavarjat pa rusky",
iní sme slovenčinou so správnym ruským prízvukom predstierali, že
vieme o čom je reč a ostatní naozaj dokázali, že z ruštiny čo-to po-
chytili už na Slovensku. Ďalší deň nás zaradili do kurzov. Čo je na
"Puškiňáku" naozaj skvelé je, že nikto nemá problém s tým, keď sa
vám v kurze nepáči a preradíte sa do iného. Naozaj každý si tu mô-
že nájsť presne to, čo mu vyhovuje. Komenský bol pravdepodob-
ne tiež na takomto letnom kurze, keď začal hlásať heslo "škola hrou".
Hodiny prebiehali úplne pohodovo. Rozprávalo sa o rôznych té-
mach, hrali sa hry, pozerali filmy, spievali pesničky, všetko presne
takou formou, ktorá študentom vyhovuje. Nenásilne a zábavne. Až
sme sa niekedy cítili veľmi previnilo, keď sme náhodou kvôli niekto-
rej nočnej akcii nevstali ráno na prvú, druhú a niektorí dokonca ani
na tretiu hodinu alebo keď nám od množstva získaných informácií
klesala hlava na lavicu. Všetko v duchu kréda: študuješ sám pre se-
ba. Vyučovanie bolo štyrikrát do týždňa po 4,5 hodiny. Tvorcovia
rozvrhu určite mysleli na hýreniachtivých študentov a prvá hodina

začínala až o 9.30 hod. Keď sa o siedmej ráno vraciate z párty, stih-
nete sa osprchovať, prezliecť, urobiť si na raňajky praženicu, opísať
úlohu a presne o 9.30 ste v škole. Vždy jedenkrát do týždňa nás
čakala zaujímavá exkurzia. Niektorí nadšenci boli ešte aj na štvor-
dňovom výlete v Petrohrade.
Vytvorili sme "grupu" na pohľadanie. Po pár dňoch sme prišli k nie-
koľkým životne dôležitým záverom:
1. Lenin je síce mŕtvy, ale v srdciach Rusov žije stále. Lenin je vša-
de, najviac je ho v mauzóleu na Červenom námestí, kam si ho po
vystátí hodinkového radu môžete ísť pozrieť.

2. Ak je vám váš život drahý, neprechádzajte na červenú cez ces-
tu. Ani na zelenú. Pre ruských vodičov chodci neexistujú. Všetci ale
dokonale vedia, kde majú v aute klaksón.
3. Pri platení si prepočítajte vydané ruble a všetky prsty. Je dosť
možné, že niečo z toho vám bude chýbať.
4. Nezľaknite sa, keď vás bude bývať na izbe 152. Tých 150 švábov
nemá síce svoju vlastnú posteľ, ale radi sa s vami podelia o tú vašu. 
5. Ruská vodka je droga. Aj tí najabstinujúcejší z nás sa na tých pár
dní strávených v Moskve stali závislými. A čo si budeme klamať, po
kurati s neidentifikovateľnými dierkami v celom mäse sa aj tá naj-
silnejšia vodka berie ako dezinfekcia. Istota je guľomet. Keďže sa-
motní Rusi sa už skôr prikláňajú k pitiu piva, aspoň na mesiac sme
výrazne zvýšili priemernú dennú spotrebu vodky na obyvateľa.
Okrem toho sme zistili ešte hŕbu iných vecí, ako napríklad, že naj-
lepšie chutí na čerstvom vzduchu − najideálnejšou sa nám osved-
čila kombinácia trinásteho poschodia, balkónu a vodky s džúsom;
že aj vrátnici sa držia Atkinsonovej diéty a po polnoci zamykajú ku-
chynku, aby sme už nepapali a že aj úplné športové antitalenty

LETNÉ KURZY RUSKÉHO JAZYKA OČAMI ŠTUDENTOV

FO
TO

: 
A

R
C

H
ÍV

A
U

TO
R

IE
K



3/2007 �KONÓM 13
môžu dostať certifikát za športovú aktivitu. Puškin jednoducho ne-
diskriminuje. Starí, mladí, čierni, bieli, všetci sú si rovní, sedia za rov-
nakými lavicami, majú rovnaké možnosti zahrať si vo voľnom čase
tenis, basketbal, stolný tenis, zacvičiť si aerobik, oprať si v "pračeč-
najej", kúpiť si obed v jedálni, požičať si knižku v knižnici, naučiť sa
ruské, ale i spoločenské tance, ruské piesne a ráno sa zobudiť na
zvuk zatĺkania pilótov na stavenisku. Ale čo je najhlavnejšie, každý
dostal na konci šancu získať certifikát príslušnej úrovne a tí najusi-
lovnejší z nás túto šancu aj využili.
Aj keď sme netrávili úplne každú chvíľu všetci spolu, vždy sme si našli
nejakú aktivitu, pri ktorej sa zabavila väčšina. Či už to bola pala-
cinkovica, narodeniny, návšteva divadelného predstavenia, cirku-
su alebo diskotéka v študovni, od ktorej nám nervózna pani upra-
tovačka po týždni radšej zobrala kľúč. Vraj študovňa nie je na "gú-
ľanie". To, že sme naozaj "grupa" ako sa patrí, sme dokázali aj na
záverečnom koncerte, kde sme predviedli scénku v originálnom
slovenskom podaní za účasti skoro celej skupiny. Počas scénky

s pracovným názvom "Chaos", v oficiálnej verzii "U lekára", si každý
užil svoje dve minúty slávy a potom, čo sa nám podarilo roztlieskať
publikum, nás chválili všetci. Dokonca aj v čísle ruských tancov sme
mali silné zastúpenie 6 Slovákov z celkového počtu 10 tancujúcich.
Prežili sme úžasný mesiac, ktorý sa nedá opísať pár riadkami. Treba
to zažiť. Ako kolovalo medzi nami zúčastnenými − zájazd sa vyda-
ril. Každý si odniesol so sebou to svoje: priateľstvo, platonickú lásku,
certifikát z ruštiny, pozvanie do Turecka či Japonska alebo len dob-
rý pocit. Že mal odvahu skúsiť niečo nové a stálo to za to. Preto
ďakujem všetkým, ktorí urobili tento výlet takým úžasným, akým
bol: Marcelke a Vraťovi, Katke a Rišovi, Zuzke a Vladovi, Zuzke P.,
Zuzke I., Zuzke Ch., Zuzke B., Lenke, Janke, Gabči, Igorovi, Mi-
chalovi, Andrejovi, Baši, Kris, Táni, Anke, Paľovi, Andrejovi, Marike,
Majke, Rasťovi a taktiež Mgr. Stanke Tomovčíkovej, že to tak pekne
celé zvládla.

Za účastníkov kurzu: Jana Jakubíková

Po prvýkrát, z iniciatívy vedúcej katedry PhDr. Eleonóry Zsapkovej,
PhD, katedra anglického jazyka zorganizovala na pôde Ekono-
mickej univerzity 10. septembra 2007 vedecký seminár, cieľom kto-
rého bolo zhodnotenie efektívnosti nových trendov vo vyučovaní
odborného ekonomického anglického jazyka, ako i pomenovanie
existujúcich problémov a hľadanie východísk. Katedra anglického
jazyka so svojimi 26 učiteľmi organizuje výučbu anglického jazyka
na piatich fakultách Ekonomickej univerzity vo všetkých formách
štúdia − dennej, externej a doktorandskej a vyučuje odborný anglic-
ký jazyk na úrovni B2 a najmä C1 ako prvý cudzí jazyk a druhý cu-
dzí jazyk. V súvislosti s existenciou rôznych študijných odborov jed-
notlivých fakúlt, učitelia anglického jazyka musia mať odborné ve-
domosti z daných ekonomických disciplín, ovládať ich terminoló-
giu v danom kontexte a zároveň musia byť erudovaní v stále sa
vyvíjajúcom všeobecnom a odbornom jazyku. Vedecký seminár
ponúkol vynikajúcu platformu na výmenu skúseností a diskusiu
o aktuálnej problematike výučby odborného anglického jazyka.
Seminár otvoril rektor EU prof. Ing. Rudolf Sivák, PhD. Vo svojom
príhovore sa poďakoval vedeniu katedry anglického jazyka za je-
ho zorganizovanie a spomenul prípravu novej Fakulty aplikova-
ných jazykov a interkultúrnej komunikácie EU, v rámci ktorej sa bu-
dú musieť uplatniť nové metódy a formy výučby, bude nutné vy-
tvoriť obsahovú náplň nových predmetov a zaistiť personálne za-
bezpečenie jednotlivých katedier. Pán rektor vyslovil presvedče-
nie, že vďaka vysokému odbornému potenciálu učiteľov ÚJ verí
v úspech novej fakulty.
Pani riaditeľka ÚJ prof. PhDr. Lívia Adamcová, PhD., ubezpečila
pána rektora, ako i prítomné panie prorektorky doc. PhDr. Janu
Lenghardtovú, PhD.,  prof. Ing. Dagmar Lesákovú, PhD., a pána
prorektora prof. Ing. Ferdinanda Daňa, PhD., že cesta k vytvoreniu
novej fakulty je otvorená a vedenie ÚJ intenzívne pracuje na jej
príprave. Zdôraznila skutočnosť, že výučba cudzích jazykov na EU
je plnohodnotnou integrálnou súčasťou štúdia na EU. Príhovorom
pani riaditeľky bol vedecký seminár slávnostne otvorený.
V druhej časti článku sa stručne zmienime o obsahovom zameraní
jednotlivých príspevkov.
Doc. PhDr. Daniela Breveníková, PhD., vo svojom príspevku Štúdium
aspektov vyučovania odbornej angličtiny sa snažila podať definí-
ciu vedeckovýskumnej práce aplikovaného lingvistu a ponúkla
jasné kritériá výskumu. Ako najdôležitejšie uviedla tvorivý nápad
a obsah. Výskum chápe ako proces kladenia otázok a hľadania
odpovedí na ne. Dôraz sa kladie na zhromažďovanie a interpretá-
ciu dát a identifikáciu podstatných javov a vzťahov medzi nimi.
Aktuálnymi témami aplikovanej lingvistiky sú v súčasnosti témy ako
jazyková politika Európskej únie, multilingvizmus a multikulturaliz-
mus, problematika tzv. malých a ohrozených jazykov, interkultúrna
komunikácia a vzťahy medzi jazykom a spoločnosťou.
PhDr. Alojzia Zelenayová vo svojom referáte Písomná komunikácia
ako súčasť profesionálnej komunikácie zdôraznila, že napriek využí-

vaniu informačných technológií má písomná komunikácia neza-
stupiteľné miesto v profesionálnom živote zamestnancov a mana-
žérov pôsobiacich v oblasti medzinárodných hospodárskych vzťa-
hov. Dôkazom sú výsledky dotazníkov, ktoré vyplnilo viac ako 4000
manažérov v USA. Profesionáli v tejto oblasti považujú písanie
a obchodnú korešpondenciu za veľmi dôležité jazykové zručnosti.
Zaujímavou témou prednášky amerického lektora pôsobiaceho
na katedre anglického jazyka Paula Mc Cullougha Techniky cito-
vania v odbornom texte bolo plagiátorstvo. Každý z nás vie, že na-
jmä v akademickom prostredí sa chápe tento jav ako niečo mi-
moriadne negatívne a možno ho definovať ako krádež intelektuál-

neho vlastníctva. Napriek tomu mnohí študenti kopírujú celé práce
z internetu a odovzdávajú ich ako svoje vlastné. Nedajú si ani ná-
mahu, aby text minimálne pozmenili. I keď učitelia si môžu odpí-
saný text nájsť, pri veľkom množstve študentov je tento proces zdĺ-
havý. Študenti sa musia naučiť text parafrázovať, vyjadriť svoje
vlastné názory a správne citovať literatúru. Keďže plagiátorstvo sa
vymyká všetkým medzinárodným normám, učitelia by proti nemu
mali nekompromisne bojovať a trestať ho.
Mgr. Tatiana Laskovičová v príspevku Desať rokov testovania zna-
lostí uchádzačov o štúdium na Ekonomickej univerzite v Bratislave
z cudzích jazykov zhodnotila a porovnala výsledky jednotlivých
častí prijímacích testov. Testy z cudzích jazykov sa skladajú z troch
častí: v prvej časti sa testuje slovná zásoba a ekonomická termi-
nológia na úrovni stredoškolských vedomostí, druhá časť je gra-
matická a tretia testuje čítanie a porozumenie cudzojazyčného
textu. Analýza výsledkov ukázala, že v minulosti mali študenti naj-
väčšie medzery v gramatike a v súčasnosti im robí problémy slovná
zásoba. Prítomní učitelia v diskusii navrhli, aby sa vytvorila platfor-

1. VEDECKÝ SEMINÁR KATEDRY ANGLICKÉHO JAZYKA
ÚSTAVU JAZYKOV EKONOMICKEJ UNIVERZITY V BRATISLAVE

K NIEKTORÝM ASPEKTOM VYUČOVANIA ANGLICKÉHO ODBORNÉHO JAZYKA NA EU
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ma na stretnutie stredoškolských a vysokoškolských učiteľov, v rám-
ci ktorej by si vyjasnili formu a obsah prijímacích testov.
Príspevok PhDr. Heleny Šajgalíkovej, PhD., pod názvom Štandardi-
zácia, transparentnosť a benchmarking v nadobudnutých jazyko-
vých kompetentnostiach sa týkal medzinárodného projektu v rám-
ci programu Leonardo da Vinci, ktorého koordinátorkou je PhDr.
Šajgalíková. Vychádzajúc z analýzy jazykových potrieb znalostnej

spoločnosti, pre ktorú abstraktné vyjadrovanie sa v anglickom jazy-
ku je nevyhnutnou podmienkou, je cieľom projektu charakterizá-
cia transparentnosti rozvoja kompetentností. Materiálnymi cieľmi je
vytvorenie manuálov pre učiacich sa, učiteľov, zamestnávateľov
a organizátorov jazykovej výučby, ako aj vytvorenie osnov jazyko-
vých programov. V príspevku boli definované žánre používané
v akademickej sfére ako prednášky, prípadové štúdie, správy,
prezentácie a pod.
PhDr. Jarmila Rusiňáková predniesla príspevok pripravený v spolu-
práci s kolegyňami Mgr. Ľubicou Kachničovou a Evou Oláhovou.
Autorky, ktoré sú pomerne novými členkami KAJ a majú bohaté
skúsenosti z výučby anglického jazyka na stredných školách, po-
ukázali na rozdielne metodické prístupy na strednej a vysokej škole.
Na stredných školách sa vyučuje všeobecný jazyk, dôraz sa kladie
na izolované jazykové zručnosti, často sa memoruje a mechanicky
pristupuje k výučbe anglického jazyka a chýba aj práca s výkla-
dovými slovníkmi. Preto na vysokej škole vo veľkých heterogén-
nych skupinách sa slabšie pripravení študenti nedokážu správne
orientovať vo výučbe odborného ekonomického jazyka. Prechod
zo strednej školy na vysokú školu je pre nich často bolestivý. S ná-
vrhom, aby sa iniciovalo stretnutie stredoškolských a vysokoškol-
ských učiteľov anglického jazyka, sa stotožnili všetci účastníci semi-
nára.
Vo svojom príspevku Praktické skúsenosti s výučbou odborného
anglického jazyka na Ekonomickej univerzite so zameraním na fa-
kultu hospodárskej informatiky sa autorky PhDr. Ľubica Kurdelová
a PaedDr. Jolana Meľsitová podelili o svoju dlhoročnú skúsenosť
s výučbou anglického jazyka na FHI. Kolegyne sú autorkami skrípt
Economic Informatics, ktoré boli napísané pre FHI. Vzhľadom na
špecifický charakter študijných odborov FHI a z toho vyplývajúcu

náročnú terminológiu v kontexte IT a rozdielnu úroveň jazykových
vedomostí študentov, ako i na redukovaný počet povinných kur-
zov mnohí študenti majú problémy porozumieť náročným odbor-
ným textom a interpretovať ich.
Doc. PhDr. Marta Grossmanová, PhD., predstavila učebnicu
Ondrčková, E. − Grossmanová, M.: Obchodné rokovania v nemči-
ne a angličtine, ktorá je základnou učebnicou pre predmet ob-
chodné rokovania na FMV. Učebnica má dve samostatné časti,
rokovania v nemeckom jazyku a rokovania v anglickom jazyku.
Každá z nich obsahuje teoretickú a praktickú časť, kľúč k cviče-
niam a spoločný slovensko-nemecko-anglický slovník výrazov
a štruktúr súvisiacich s oblasťou obchodných rokovaní. V učebnici
študenti nájdu aj vzory zmlúv, obchodnej korešpondencie a kon-
krétnych obchodných rokovaní.
Mgr. Milada Pauleová, členka terminologickej komisie a renomo-
vaná prekladateľka, vo svojom príspevku Kultúra jazykového pre-
javu a problémy s prekladom terminológie charakterizovala zá-
kladné kritériá dobrého prekladu, ktorými sú adekvátnosť, vecná
presnosť, zrozumiteľnosť a zachovanie štýlu. Pripomenula nízku úro-
veň doslovných prekladov, nedostatočnú prácu so slovníkom
u mladých prekladateľov a používanie nedokonalých elektronic-
kých slovníkov, ako i ťažkosti s prekladom terminológie, pretože
často ani odborníci v danom odbore sa nevedia dohodnúť na ter-
minológii. Spomenula proces prijímania anglických termínov do
slovenského jazyka a na záver poukázala na niektoré chybné
preklady v ekonomickej terminológii.
Všetky prednášky, väčšina ktorých vychádzala z praktických dlho-
ročných skúseností vo výučbe odborného anglického jazyka, je
možné hodnotiť ako mimoriadne zaujímavé a motivujúce pre ďal-
šiu prácu Katedry anglického jazyka ÚJ. V záverečnej diskusii od-
znelo niekoľko podnecujúcich návrhov. Pedagógovia chcú zorga-
nizovať stretnutie so stredoškolskými kolegami, aby sa dohodli na
forme vzájomnej komunikácie, navrhli užšiu spoluprácu s jednot-

livými fakultami a dúfajú, že sa podarí vytvoriť menšie jazykové
krúžky, aby výučba bola ešte efektívnejšia ako doteraz. Je otázne,
či po prijatí koncepcie novej maturity budú ešte prijímacie skúšky
z cudzích jazykov. Privítali by aj užšiu spoluprácu v oblasti odbornej
ekonomickej terminológie s kolegami so smerových katedier.

PhDr. Viera Bocková, PhD.
Katedra anglického jazyka ÚJ EU

PRVÉ ÚSPECHY CERTIFIKÁCIE NA KROJ
Študenti všetkých fakúlt EU študujú dva až tri cudzie jazyky na Ús-
tave jazykov (ÚJ). Čoraz intenzívnejšie pociťujú potrebu kvalitnej
jazykovej prípravy, a to nielen z anglického či nemeckého jazyka,
ale i z ďalších jazykov. S neustálym rozširovaním trhu práce hľada-
jú možnosti získania diplomu, certifikátu, hodnotenia či referencií
o svojej jazykovej spôsobilosti.
Francúzsky jazyk sa v priebehu niekoľkých rokov vymanil z úzadia zá-
ujmu najmä vďaka pôsobeniu francúzskych spoločností na Sloven-
sku, ako aj príchodu investorov z rôznych frankofónnych krajín. U štu-
dentov, ktorí sa snažia zamestnať vo francúzskych firmách je výho-
dou, neraz i základnou podmienkou, dobré ovládanie francúzštiny,
a to nielen tej každodennej, ale aj hospodárskej a obchodnej. Ne-
hovoriac o nevyhnutnosti jej aktívneho používania pri študijnom po-
byte, stáži či sezónnej brigáde vo Francúzsku, Belgicku a pod. Výbor-
ná znalosť tohto románskeho jazyka je predpokladom pre prácu

v európskych inštitúciách alebo medzinárodných organizáciách.
V oblasti obchodnej a profesnej francúzštiny sa už viac ako 50 ro-
kov špecializuje na udeľovanie certifikátov Obchodná a priemy-
selná komora v Paríži (CCIP). Skúšky CCIP každoročne absolvuje
okolo 8 000 kandidátov zo stovky krajín. Jazykové centrum CCIP
poskytuje širokú škálu skúšok, pri ktorých sa na rôznych úrovniach
posudzuje schopnosť komunikovať po francúzsky na témy z oblasti
profesijného života: právnické, sekretárske, vedeckotechnické, tu-
risticko-hoteliérske a ekonomických činností.
Vzhľadom na rastúci záujem o testovanie jazykových kompetencií
a následné získanie diplomu či osvedčenia u študentov EU sa Ús-
tav jazykov EU podujal na úlohu certifikačného centra vo fran-
cúzskom jazyku s celoslovenskou pôsobnosťou.
Bránu do systému certifikácie tvorí certifikát z odbornej francúzštiny
− Certificat de français professionnel 1 (CFP 1), zodpovedajúci pra- FO
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hovej úrovni ovládania odborného jazyka podľa Európskeho refe-
renčného rámca Rady Európy − približne 150 − 200 hodín výučby
jazyka, ktorý pripravuje cestu k Certificat de français professionnel
2 (CFP 2) − približne 250 - 300 hodín výučby jazyka. (Do apríla 2007
existoval len jeden stupeň CFP.) Vo sfére obchodu a podnikania
naň nadväzujú (nadväznosť však nie je podmienkou) 3 stupne
náročnosti, ktorým prináležia 3 diplomy: DFA 1 (Diplôme de
français des affaires 1), DFA 2, DAFA (Diplôme approfondi de
français des affaires). Ich cieľom je posúdiť schopnosť kandidáta
zorientovať sa v odboroch ekonomickej činnosti, tak v oblasti
teórie, ako i praxe.
Od roku 2006 absolvovalo na ÚJ EU skúšky z obchodnej
francúzštiny 23 kandidátov (CFP − 6, DFA1 − 14 a DFA2 − 3), z toho
19 úspešne (CFP − 4, DFA1 − 12, DFA2 − 3). V júni 2007 sa po prvýkrát
konali skúšky z právnickej francúzštiny (CFJ-6), a to so 100-percent-
nou úspešnosťou. Komisiu pri ústnej časti skúšok tvoria jednak
pedagógovia z Katedry románskych jazykov (KRoJ) ÚJ EU, jednak
francúzski lektori z Francúzskeho inštitútu v Bratislave. Skúšky sa or-
ganizujú každoročne v dvoch obdobiach: v januári a júni.
Každý záujemca, ktorého materinským jazykom nie je francúzština,
si môže zvoliť úroveň i zameranie skúšky. Je dôležité vopred starost-
livo zvážiť vlastné jazykové zručnosti i vedomosti z daného odboru.
Skúška pozostáva z písomnej a ústnej časti. Obe súčasti skúšania

prebiehajú v priestoroch univerzity počas dvoch za sebou nasle-
dujúcich pracovných dní. Písomný test sa koncipuje v Paríži, kde je
i hodnotený. Ústnu časť pripravuje skúšobné stredisko v spolupráci
s Francúzskym inštitútom. Výsledky celkového hodnotenia sa kan-
didátovi oznámia až po vykonaní ústnej časti a celkovom zhod-
notení v Obchodnej komore v Paríži. Centrum jazykov CCIP zašle
úspešným kandidátom príslušný diplom.
Študent sa môže pripravovať na skúšky individuálne alebo skupino-
vo v prípravnom kurze. Na KRoJ možno absolvovať každoročne
prípravný kurz na CFP (október − december) a na DFA1 (marec −
máj). Prípravné kurzy na získanie ostatných certifikátov ponúka
Francúzsky inštitút. Povinnosťou uchádzača o skúšku je včasné za-
registrovanie sa a zaplatenie stanoveného poplatku na sekreta-
riáte KRoJ. Pozitívnym výsledkom trilaterálnej dohody o certi-
fikačnej licencii ÚJ medzi CCIP v Paríži, ÚJ EU a FIB sú výhodnejšie
tarify za skúšky a relatívna blízkosť skúšobného centra.
Záujemcovia o certifikáty z francúzštiny v oblasti obchodu, podnika-
nia, príp. práva získajú bližšie informácie o podmienkach i samot-
nom priebehu skúšania u vedúcej KRoJ Dr. Ivety Rizekovej (miestnosť
D 2.38) počas konzultačných hodín, ako aj na internetovej adrese
www.euba.sk (Ústav jazykov − katedra románskych jazykov).

PhDr. Iveta Rizeková
Katedra románskych jazykov ÚJ EU

Leto je v živote folklórneho súboru nesmierne plodným obdo-
bím. Festivaly, zájazdy, vystúpenia na rôznych podujatiach...
Inak to nebolo ani tento rok, keď vysokoškoláci z Ekonómu ab-

solvovali počas školských prázdnin viac ako tri desiatky vystúpení
doma aj v zahraničí.
Letnú sezónu začali už tradične na Akademickom Zvolene. Festi-
val, kde sa stretávajú vysokoškolské súbory z celého Slovenska a zo
zahraničia sa rozložil pod Zvolenským zámkom prvý júlový týždeň.
Dva súťažné večery a záverečný galaprogram, ako aj večerné
posedenia všetkých folkloristov pri muzike dali Ekonómcom poriad-
ne zabrať. Na festivale sa prezentovali novou choreografiou Na
sliačanských lúkach. Umelecká vedúca Lenka Šútorová-Konečná
v nej spracovala tradičné hry a tance z oblasti Liptovských Sliačov.
Hoci laureátom festivalu sa stal ďalší bratislavský folklórny súbor
Technik, Ekonóm neminulo ocenenie za choreografiu. Zo Zvolena
sa súbor na víkend presunul do neďalekej Detvy, kde sa po dvoch
rokoch opäť aktívne zúčastnil na Podpolianskych slávnostiach.
Okrem programu Pozdrav akademického Zvolena s veľkým ohla-
som publika účinkoval aj v programe venovanom 80. výročiu naro-
denia umeleckého vedúceho Lúčnice a profesora na Vysokej ško-
le múzických umení v Bratislave Štefana Nosáľa, ako aj v závereč-
nom galaprograme slávností. V priebehu júla absolvovali taneční-
ci a muzikanti z Ekonómu ešte niekoľko menších vystúpení, okrem
toho okúsili aj scénu divadla Aréna, kde počas celovečerného
predstavenia roztlieskali zahraničných turistov.
Hlavné sily si však šetrili na august. Tohtoročný letný zájazd ich za-
vial až na druhý najväčší taliansky ostrov, na Sardíniu. V termíne od
1. do 14. augusta tu prezentovali slovenský folklór, ako aj Ekono-
mickú univerzitu na festivale, ktorý mal hlavný stan rozložený v mes-
tečku Villanovaforru v južnej časti sardínskeho vnútrozemia. Hoci
boli folkloristi pripravení na všeličo, predsa ich niektoré okolnosti
tesne po príchode trochu zaskočili. Ubytovanie v neďalekom Siddi
bolo typicky južanské − niekoľko tried základnej školy sa stalo na
pár dní pre členov súboru prechodným domovom. A aj keď mu na
komforte uberala i absencia spŕch, za ktorými si Ekonómci museli
každý večer zájsť do neďalekého športového komplexu, rýchlo sa
aklimatizovali a postupne si zvykli aj na pomerne jednotvárnu stra-
vu. Všetko im však vynahradil program, ktorý na Sardínii absolvo-
vali. Hlavná časť festivalu sa odohrávala v neskorých večerných
hodinách, keď sa v okolitých mestečkách konali vystúpenia jed-
notlivých súborov. Okrem mladých Slovákov sa na Sardínii pred-

stavili domáce skupiny, ďalej tanečné kolektívy z Ukrajiny, Poľska,
Argentíny, Turecka a dokonca až z ázijskej časti Ruska pri Bajkal-
skom jazere. Slovenské ľudové tance sa ani tu nestratili. Hneď po
prvom vystúpení nadšení organizátori oslovili vedenie súboru
s prosbou, či by Ekonómu mohli v ďalších vystúpeniach dať väčší
priestor, pretože sa divákom veľmi páčil. A tak sa mladí tanečníci
stali trvalou súčasťou vyvrcholenia každého večera.
Večerné časy vystúpení dali folkloristom priestor na to, aby si prog-
ram jednotlivých dní naplánovali podľa svojich predstáv, a tí vyu-
žili doslova každú minútu na spoznávanie novej krajiny. Okrem to-
ho, že si dosýta užili krásne sardínske pláže s priezračným morom,
prezreli si aj historické mestá Tarros a Nora s pozostatkami fénic-
kých, púnskych a rímskych miest a opevnení. Jeden deň venovali
spoznávaniu hlavného mesta Cagliari a navštívili aj tajomstvami
opradené nuraghy − megalitické čadičové obranné veže v staveb-
nom komplexe Barumini, prezývanom aj "sardínsky Stonehenge".
Do Bratislavy sa tak vrátili nielen krásne opálení, ale aj s mnohými
zážitkami. O dojme, ktorý zanechali svedčí aj skutočnosť, že každý
zo zúčastnených zahraničných súborov na festivale prejavil záu-
jem o účasť Ekonómu na festivale v domovskej krajine.
Po návrate zo zájazdu si od tanca priveľkú pauzu nedali. Už nasle-
dujúci víkend účinkovali na slávnostiach vo Velkej nad Veličkou
a o ďalšie dva týždne ozdobili celovečerným vystúpením vinobra-
nie v ďalšej moravskej "destinácii", konkrétne vo Velkých Pavlovi-
ciach. Prvý školský deň spríjemňovali tanečníci odovzdávanie čest-
ných medailí profesorom svojej alma mater na slávnosti v historic-
kej budove Slovenského národného divadla v Bratislave, hoci ich
vystúpenie bolo poznačené smútkom nad tragickou autobusovou
nehodou, pri ktorej večer predtým zahynuli štyria členovia folklór-
neho súboru Hriňovčan.
Všetky zložky súboru Ekonóm čaká v najbližších dňoch vystúpenie
na slávnostiach v rakúskom Parndorfe, ako aj každoročné račian-
ske vinobranie. Okrem toho absolvujú aj dve kolá konkurzu, v kto-
rých dúfajú, že získajú nové posily do svojich radov. Na konci sep-
tembra ich očakáva víkendová návšteva u krajanov v rumunskom
Nadlaku a uzavretie sezóny. No a 4. októbrom sa folkoristom z Eko-
nómu prvým oficiálnym nácvikom začína nová sezóna 2007/2008
s množstvom tréningov, vystúpení, ale hlavne s kvantom tvorivej
práce a radosti zo spoločne stráveného času, tanca a hudby.

Alžbeta Pňačeková

ROZTANCOVANÉ LETO
ALEBO FOLKLÓRNY SÚBOR EKONÓM MÁ ZA SEBOU RUŠNÉ PRÁZDNINY

FOLKLÓRNY SÚBOR EKONÓM
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Slovenská ekonomická knižnica (SEK) v súčasnosti zabezpečuje
svojim používateľom prístup do dvoch najväčších databáz ci-
tácií a abstraktov z oblasti vedy a výskumu − ISI Web of Scien-

ce a Scopus. Prístup do týchto dvoch významných elektronických
zdrojov mapujúcich publikačné aktivity o. i. aj v oblasti výskumu
ekonomických vied umožňuje účasť SEK v Konzorciu slovenských
univerzít v rámci centrálnych rozvojových projektov IT MŠ SR. Prístup
do oboch zdrojov je možný cez webovú stránku SEK:
http://www.sek.euba.sk, v ponuke Virtuálna knižnica.
Multidisciplinárna databáza s autorskými abstraktmi ISI Web of
Science® (Institute for Scientific Information®, Inc., Philadelphia)
umožňuje o. i. vyhľadávanie v citačných indexoch, je označovaná
za jeden z najdôležitejších svetových informačných zdrojov a po-
núka širokú škálu vedeckých odborov a disciplín. Umožňuje vyhľa-
dávať informácie o jednotlivých prácach, vrátane ohlasov, zo sú-
časnosti i v retrospektíve od roku 1985 z približne 8 500 najprestížnej-
ších vedeckých časopisov sveta.
Podobne databáza Scopus® (Elsevier B. V. − databáza je integro-
vaná v ďalšom produkte spoločnosti Elsevier − ScienceDirect) je
charakterizovaná ako jedna z najrozsiahlejších bibliografických
a citačných databáz na svete. Elsevier B.V. testoval tento produkt
v spolupráci s 21 inštitúciami a 300 vedcami od roku 2002 a násled-
ne od novembra 2004 spustil jeho plnú prevádzku. Scopus ob-
sahuje bibliografické záznamy s abstraktmi od roku 1965 (27 milió-
nov), referencie v nadväznosti na spracované dokumenty (230 mi-
liónov) a informácie o citovanosti autorov, ich prác a periodík od
roku 1985. Napríklad v oblasti spoločenských vied a ekonómie ten-
to elektronický zdroj sleduje 2 700 titulov časopisov. Celkove Sco-
pus monitoruje 14 200 časopisov (vrátane 531 s voľným prístupom).
Podrobné a pravidelne aktualizované faktografické údaje možno
nájsť na: http://www.info.scopus.com v častiach Facts & Figures,
What does Scopus Cover alebo News.
Na rozdiel od databázy Web of Science, ktorá sa orientuje hlavne na
vedeckú produkciu USA, Scopus deklaruje prístup do viac než 60 %
titulov z vedy, techniky, medicíny, spoločenských vied a literatúry
z Európy, Latinskej Ameriky a Ázie. Aj z tohto dôvodu je pre naše aka-
demické prostredie tento elektronický produkt zaujímavý. Predme-
tom tohto príspevku o Scopuse je informovanie o niektorých novin-
kách v oblasti poskytovania prístupu k vedeckým zdrojom, persona-
lizovaných služieb pre individuálneho používateľa i odlišné kritérium
vyhodnocovania publikačnej aktivity a citovanosti autorov.

Obr. 1
Z kvalitatívneho hľadiska (obr.1) možno vyzdvihnúť, že v uvedenom
produkte je integrovaný vyhľadávací nástroj Scirus, ktorý je špeciál-

ne vyvinutý na indexovanie vedeckých a odborných informácií vo
forme webových stránok (viac na http://www.scirus.com). Vý-
znamnou súčasťou Scopusu sú informácie o patentoch registrova-
ných Americkým patentovým úradom (USPTO), Európskym paten-
tovým úradom (EPO), Japonským patentovým úradom (JPO), Pa-
tentovou kooperačnou dohodou (PCT) a Organizáciou pre ochra-
nu intelektuálneho vlastníctva (WIPO). Funkcia Refine Results posky-
tuje popri možnosti ďalšieho limitovania rešeršnej požiadavky napr.
aj pomoc pre jazykovo menej zdatných používateľov − časť Key-
wors ponúka vždy niekoľko presných odborných termínov, prípad-
ne terminologických spojení. Funkcia Search within results umožňu-
je po zadaní ďalšieho termínu zúžiť rozsah už vyhľadaných výsledkov.
Aktuálne faktografické a popisné údaje o Scopuse uvádzajú po-
nuku prístupu do 15 000 tzv. "peer-reviewed" časopisov od viac ako
4 000 medzinárodných vydavateľov. Pre autorov s ambíciou pub-
likovať v tomto druhu časopisov bude zaujímavou voľba Sources
(obr. 2), ktorá prináša možnosť prehľadávať v celom zozname titu-
lov, ďalej voliť druh dokumentu alebo tematickú oblasť. Po zadaní
konkrétneho titulu, napr. Ekonomický časopis získame základné
údaje o obsahovom zameraní časopisu, prípadné zmeny v názve
počas sledovaného obdobia, ako aj prehľad citačného ohlasu
buď v rámci jedného čísla, alebo celého ročníka daného titulu −
pomocou ponuky Citation Tracker.
Prehľadný zoznam všetkých aktuálne dostupných titulov obsahuje
elektronická adresa: http://www.info.scopus.com/detail/what v
časti Quick links ponuka List of titles. Údaje spracované vo forme
excell tabuľky umožňujú o. i. prehľadávanie podľa zvolených kra-
jín, vydavateľov a pod.

Obr. 2

CITATION TRACKER, CITATION OVERVIEW A H-GRAPH
Citation Tracker (obr. 3a) poskytuje jednoduchú možnosť zisťovať
citačný ohlas autora viacerými spôsobmi. Po zadaní mena zvole-
ného autora (možno použiť aj slovenskú diakritiku) tento nástroj
prehľadáva 1 000 záznamov súčasne a následne generuje pre-
hľadnú tabuľku Citation Overview. Inú možnosť ponúka voľba
Show documents (vybraný dokument je potrebné najskôr označiť),
kde môžeme zistiť, koľkokrát bol dokument citovaný, prípadne
kliknutím na voľbu Abstract + Refs získame podrobné informácie
o publikovanom článku, ako aj o jeho autorovi (po kliknutí na jeho
meno).
V ponuke Details (obr. 3a, b) získame nielen údaje o samotnom au-
torovi, ale v častiach Documents a Cited by aj prehľad o počte
publikácií registrovaných v databáze Scopus, odkazy na internet
a počty citácií. (Viac o možnostiach využitia služby Scopus Citation
Tracker na http://www.info.scopus.com/ctracker).

Obr. 3a

DATABÁZA SCOPUS
("DESIGNED BY USERS FOR USERS")

SLOVENSKÁ EKONOMICKÁ KNIžNICA
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Obr. 3b
Voľba Citation Tracker (obr. 4) vytvorí prehľad o publikačnej čin-
nosti autora vrátane citácií. Tento prehľad sa v databáze Scopus
buduje od roku 1996. Vo forme tabuľky prináša prehľad publikácií
zvoleného autora, počty dokumentov, v ktorých bol článok iným
autorom citovaný a citačný ohlas za konkrétny rok, ako aj celkovo
za celé sledované obdobie.

Obr. 4

V databáze Scopus sa na kvantitatívne ohodnotenie kvality vedec-
kých článkov publikovaných jedným autorom používa ako scien-
tometrický parameter tzv. Hirschov index (obr. 5). H-index jednot-
livca vyplývajúci z vysokej citovanosti jeho prác by mal o. i. riešiť
problémy spojené s hodnotením hlavného autorstva a spoluúčasti
na jednom citovanom článku. Hirschov index autora h sa zisťuje
z citačných indexov jeho jednotlivých prác, pričom h označuje po-
čet článkov majúcich citačný index rovný alebo vyšší než h. Ak má
napr. ôsmy najcitovanejší článok vyšší citačný index ako nasledu-
júci deviaty, je Hirschov index autora h=8. Doposiaľ sa takéto krité-
rium hodnotenia používalo hlavne v oblasti chémie a fyziky. Ve-
decká obec však upozorňuje, že ani uplatnenie citačného indexu
(citačného ohlasu, t. j. zoznamu prác publikovaných v odborných
vedeckých časopisoch, ktoré odkazujú na uvedený článok) v ISI
Web of Science, ani Hirschov index neriešia v plnej miere proble-
matiku porovnávania výkonov vedcov v rôznych vedných odbo-
roch, prípadne posudzovanie článkov s nerovnomernými citačný-
mi indexmi.
Napokon je vhodné pripomenúť, že v oblasti personalizácie elek-
tronických služieb ponúka voľba My Profile tvorbu a uchovávanie
vlastných rešerší, nastavenie Alerts (výzvy − informácie o novinkách
v danej oblasti), vytvorených zoznamov a tvorbu vlastných nasta-
vení zabezpečených heslom. Používatelia, ktorí sa rozhodnú využiť
túto možnosť sa musia na základe výzvy zaregistrovať.
Predmetom tohto príspevku bolo poukázanie na niektoré nové
možnosti, ktoré prináša Scopus v snahe zdokonaliť elektronické
služby z pohľadu aktuálnej odbornej informovanosti i komfortnosti
zároveň. Komplexný návod ako pracovať pri vyhľadávaní v Sco-
puse, akú efektívnu rešeršnú stratégiu voliť, čo prináša Basic Search,
Authors Search, Advanced Search a ďalšiu širokú paletu ponúk
nájde používateľ v možnosti Help. Následne možno v ďalšom dia-
lógovom okne voľbou User Guides získať inštrukcie aj v českom ja-
zyku, podobne možnosť Promoting Scopus ponúka voľbu Scopus
Demos&Tutorials, ktorá obsahuje animovaný návod na vyhľadá-
vanie v spomenutej databáze. Uvedený elektronický informačný

zdroj prináša tak okrem možnosti štúdia dokumentov vo forme ab-
straktov, ale aj plných textov a priamych prepojení na súvisiace
webové stránky aj v podobe ponuky Citation Tracker a h-index
možnosť orientácie vo vedeckej produkcii i z pohľadu jej kvalita-
tívnej analýzy. Možnosť využiť ponuku My Profile prispieva ku kom-
fortnosti poskytovaných služieb.

Obr. 5

Do budúcnosti plánuje Elsevier B. V. v súvislosti so zdokonalením
služieb Scopusu o. i. spolupracovať so službou RefWorks (CSA) pri
dennej inovácii personálnej bibliografie. Skvalitniť by sa malo aj
ďalšie využitie vyhľadávača Scirus smerom k priamemu prelinkova-
niu článkov na ich domovské webové stránky a dopĺňať by sa mali
aj informácie o autoroch a pracoviskách. Thomson ISI zdôrazňuje
predovšetkým zdokonaľovanie analytických nástrojov, ktoré ov-
plyvňujú kvalitu bibliometrických analýz (Essential Science Indica-
tor). Na rozdiel od indexovania plných textov pomocou Scirusu
v Scopuse, sľubuje Thomson ISI zdokonalenie citačných vzťahov
a väzieb.
Obe uvedené databázy majú svoje prednosti. Popri vyhľadávaní
podľa témy, autora, či názvu konkrétneho dokumentu však posky-
tujú aj možnosť citačných analýz publikačnej aktivity vybraných
autorov. Prínosom sú aj informácie o pracoviskách autorov (Affilia-
tion), čo umožňuje aj vyhľadávanie adries. V konečnom dôsledku
tak tieto zdroje prinášajú najmä mladým vedeckým a výskumným
pracovníkom rýchlu orientáciu v nových trendoch, zmapovanie
kvality ponúkaných dokumentov i výskumných pracovísk. Tento
druh informačného zdroja je určený hlavne používateľom, ktorí už
majú základné odborné znalosti. Ako sa uvádza v propagačných
materiáloch, tieto databázy pomôžu rýchlo sa zorientovať "what´s
hot and what´s not". Záujem oboch producentov − Thomson ISI,
Elsevier B.V. a napokon aj Google Scholar o čo najužšiu spoluprácu
a priebežné mapovanie výsledkov vedeckovýskumných a akade-
mických pracovísk je dokladom vzrastajúceho záujmu poskytovať
používateľom predovšetkým kvalitné odborné informácie. Popiso-
vané elektronické produkty sa tak stávajú zároveň jednou z mož-
ností prezentácie výsledkov vlastnej vedeckej činnosti v medziná-
rodnom kontexte.

PhDr. Simona Hudecová
Slovenská ekonomická knižnica EU



Katedra poisťovníctva Národohodpodárskej fakulty Ekonomic-
kej univerzity v Bratislave usporiadala 7. júna 2007 medziná-
rodnú vedeckú konferenciu pod názvom Vývojové trendy

v poisťovníctve I. Konferencia sa konala v krásnom prostredí Se-
neckých jazier a jej cieľom bola konfrontácia nových poznatkov,
ktoré vyplývajú z analýzy vývojových trendov v poisťovníctve a ich
aplikácia v poistnej teórii a spoločenskej praxi.
Medzinárodný vedecký výbor konferencie bol vytvorený z fundo-
vaných odborníkov z domáceho aj zahraničného vysokého škol-
stva. Predsedom výboru bol dekan Národohospodárskej fakulty
Ekonomickej univerzity v Bratislave prof. Ing. Ján Lisý, PhD., členmi
výboru boli prof. Ing. Jaroslav Daňhel, CSc., z Vysokej školy ekono-
mickej v Prahe, z katedry bankovníctva a poisťovníctva, doc. Dr.
Ing. Dana Dluhošová z Vysokej školy banskej Technickej univerzity
v Ostrave, z katedry financií, prof. dr. hab.Irena Jedrzejczyk zo Skoły
Głównej Gospodarstwa Wiejskiego vo Varšave, z Inštitútu práva
a financií, Ing. František Kalouda, CSc., MBA, z Masarykovej univer-
zity v Brne, z katedry financií a prof. Ing. Anna Majtánová, PhD.,
z poriadajúcej Katedry poisťovníctva NHF EU v Bratislave.
Po prezentácii prítomných účastníkov prof. Ing. Anna Majtánová,
PhD., privítala hostí a účastníkov konferencie. Čestnými hosťami
boli štátny tajomník Ministerstva školstva Slovenskej republiky Ing.
Jozef Habánik a dekan Národohospodárskej fakulty Ekonomickej
univerzity v Bratislave prof. Ing. Ján Lisý, PhD., ktorý konferenciu
otvoril krátkym úvodným slovom.
Ing. Jozef Habánik z ministerstva školstva svojím veľmi podnetným
vystúpením poskytol prítomným cenné informácie o smerovaní, zá-
meroch a koncepcii vysokého školstva na Slovensku.
V pléne sa ďalším zaujímavým príspevkom prezentoval Ing. Vladimír
Dvořáček, generálny riaditeľ sekcie finančného trhu Ministerstva fi-

nancií Slovenskej republiky, ktorý spomenul a bližšie špecifikoval hlav-
né legislatívne úlohy na najbližšie obdobie z oblasti poisťovníctva.
Na legislatívnu oblasť nadviazala svojím vystúpením generálna ria-

diteľka Slovenskej asociácie poisťovní JUDr. Jozefína Žáková, ktorá
sa venovala histórii obsahu pojmov v legislatívnej úprave pois-
ťovníctva. Oba tieto príspevky vyvolali živú diskusiu, ktorú ukončila
až obedňajšia prestávka.
Poobede pokračoval program konferencie vystúpením Ing. Hele-

ny Múdrej zo spoločnosti Euler Hermes Servis Bratislava s príspev-
kom Poistenie pohľadávok a insolvencia. Úlohe štátu v predchá-
dzaní a kompenzácii katasfrofických rizík na poľskom trhu a potreb-
ným opatreniam sa vo svojom vystúpení venovala prof. dr. hab.
Irena Jedzejczyk z Varšavy.
O vývojových trendoch vo výskumných projektoch na katedre pois-
ťovníctva informovala vedúca Katedry poisťovníctva NHF EU v Brati-
slave prof. Ing. Anna Majtánová, PhD., ktorá predstavila projekty
úspešne riešené v minulom roku, ako aj projekty riešené v roku 2007.
Nasledujúcim príspevkom doc. Ing. Evy Kafkovej, PhD., z Podni-
kovohospodárskej fakulty EU v Košiciach sme sa obrazne vrátili
z akademickej pôdy na domáci poistný trh, konkrétne do poisťov-
ne Allianz-SP, a. s. Oba príspevky vyvolali v prítomných množstvo
otázok, ktoré boli zodpovedané v následnej diskusii, trvajúcej aj
počas krátkej prestávky na občerstvenie.
Moderovania konferencie sa ujal Ing. František Kalouda, CSc., MBA.
V pléne potom vystúpili doc. Ing. Eva Ducháčková, CSc., z Vysokej
školy ekonomickej v Prahe a doc. RNDr. Viera Pacáková, PhD. V zá-
vere plenárnych vystúpení prezentovali svoje príspevky členky ka-
tedry poisťovníctva Ing. Barbora Drugdová, PhD., na tému o vy-
braných otázkach poisťovníctva a komerčného poistného trhu v SR
a Ing. Zuzana Littvová, PhD., na tému Poistenie liečebných nákla-
dov pre cudzincov.
Katedra poisťovníctva ďakuje všetkým hosťom, prezentujúcim
a účastníkom konferencie za aktívnu účasť a tešíme sa na stretnu-
tie na ďalšej konferencii Vývojové trendy v poisťovníctve II.

Ing. Katarína Serinová
Katedra poisťovníctva NHF EU
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NÁRODOHOSPODÁRSKA FAKULTA EU

Katedra ekonomickej teórie Národohospodárskej fakulty EU
v Bratislave v spolupráci s Univerzitnou knižnicou v Bratislave
a Slovenskou ekonomickou knižnicou v Bratislave usporiadali

13. júna 2007 odborný ekonomický seminár pod názvom Hospo-
dárske dejiny ako zdroj modernej ekonómie. Seminár bol spojený
s prezentáciou unikátnej 159-zväzkovej edície Economic History vy-
danej v rámci edície Routledge Library Editions vydavateľstva
Routledge vo Veľkej Británii. Celá edícia sa nachádza v knižničnom
fonde Univerzitnej knižnice v Bratislave a je tak dostupná širokej
slovenskej odbornej verejnosti.
Odborný seminár otvorili zástupcovia usporiadateľských pracovísk.
S úvodnými prezentáciami vystúpili Ing. Marián Tkáč, CSc., externý
spolupracovník katedry ekonomickej teórie a Ing. Marián Vítkovič
z Nezávislého ekonomického ústavu. Na ich vystúpenia v diskusii

nadviazali zástupcovia odbornej verejnosti z viacerých sloven-
ských výskumných a vzdelávacích inštitúcií. Ťažiskom diskusie bolo
sústredenie sa na vyšpecifikovanie aktuálnych problémov hospo-
dárskych dejín v súčasnej slovenskej ekonomike, ďalšieho smero-
vania výskumu v tejto oblasti a jeho prepojenia na svetový ekono-
mický výskum, ako aj zdôraznenie potreby posilniť miesto výučby
hospodárskych dejín na vysokých školách s ekonomickým zamera-
ním. V oblasti vzdelávania existuje potreba inovovať obsah jednot-
livých predmetov a v nadväznosti na to pripraviť novú študijnú lite-
ratúru. Ing. Vítkovič zdôraznil význam nového inštitucionálneho prí-
stupu k hospodárskym dejinám, ktorý si získal vo svetovej ekonomic-
kej vede zaslúžené uznanie. Bolo by zaujímavé a potrebné uplat-
niť tento prístup aj v ekonomickom výskume v našich podmien-
kach. Vychádzajúc zo svojich bohatých pedagogických skúsenos-

ODBORNÝ VEDECKÝ SEMINÁR HOSPODÁRSKE DEJINY AKO ZDROJ MODERNEJ EKONÓMIE

VÝVOJOVÉ TRENDY V POISŤOVNÍCTVE I.
MEDZINÁRODNÁ VEDECKÁ KONFERENCIA NHF EU
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Katedra verejnej správy a regionálneho rozvoja EU v Bratislave
zorganizovala v spolupráci s Wirtschaftsuniversität Wien a Eu-
rópskou asociáciou regionálnych vied (ERSA) druhú letnú ško-

lu PREPARE. Projekt PREPARE (Priority European Programme in Ad-
vanced Regional Economics) je súčasťou mobilitného programu
Marie Curie Conferences and Training Courses 6. rámcového prog-
ramu Európskej únie. Po minuloročnej letnej škole v holandskom
Groningene sa tá tohtoročná 20th ERSA/2nd PREPARE Summer
School na tému Modelovanie (priestorových) interakcií konala
v dňoch 2. − 11. júla 2007 na pôde Ekonomickej univerzity v Bratis-
lave. Na otvorení letnej školy sa okrem koordinátora projektu prof.
Maiera z Viedne a zástupcu slovenskej strany prof. Bučeka zúčast-
nili zástupcovia Ekonomickej univerzity reprezentovaní prorektor-
kou pre zahraničné vzťahy pani doc. Lenghardtovou, ako aj zá-
stupcovia Národohospodárskej fakulty EU − dekan pán prof. Lisý,
a prodekanka pre zahraničné vzťahy a styk s verejnosťou pani Ing.
Péliová.
O mieste tejto letnej školy medzi európskymi letnými školami zao-
berajúcimi sa problematikou regiónov svedčí aj záujem 114 uchá-
dzačov z 39 krajín nielen z Európy, ale aj napr. USA, Brazílie, Indo-
nézie, Číny a Japonska. Vybraní mladí vedeckí pracovníci alebo
doktorandi pôsobia na významných európskych univerzitách vo
svojom odbore, napr. na London School of Economics, Vrije Univer-
sity v Amsterdame, Université v Lile vo Francúzsku a ďalších. Účast-
níkov s ekonomickým vzdelaním orientovaným najmä na verejnú
správu, priestorovú ekonomiku a ekonometriu dopĺňali mladí od-
borníci z oblasti humánnej a priestorovej geografie. Letná škola
pozostávala zo štyroch oblastí skúmania priestorových interakcií:
modelovanie vzájomných interakcií v priestore, modelovanie dis-
krétneho výberu (discrete choice modelling), analýza sietí (net-
work analysis) a priestorová ekonometria. O svoje poznatky sa

s účastníkmi podelili významní odborníci; okrem prof. Maiera aj
prof. Bröcker z nemeckého Kielu špecializujúci sa na priestorové
modelovanie. Prínosom bolo aj vystúpenie prof. Batagelja z Ľub-
ľany, autora softvéru PAJEK v oblasti network analysis. Medzi-
národnú komunitu prednášateľov doplnil aj pán Vida z Maďarska,
ktorý sa orientoval na problematiku priestorovej ekonometrie. Prof.
Bergman z Viedne doplnil rozmanitosť preberanej problematiky za-
ujímavým vystúpením o dôležitosti etiky v európskom výskume.
Intenzívny program obohatili prezentácie a diskusie mladých ved-
cov o ich vlastnom výskume, resp. dizertačných prácach.

Okrem odborného programu v Bratislave mali účastníci − regiona-
listi možnosť presvedčiť sa o tom, ako na Slovensku funguje re-
gionálna rozvojová agentúra v Pezinku a objaviť krásy hradu Čer-
vený kameň a Bratislavy s jej okolím.
Zavŕšením letnej školy bola slávnostná recepcia spojená s ude-
ľovaním diplomov za účasti pani prorektorky a celého slovenského
organizačného tímu.

Ing. Eva Belvončíková, M.A.
členka organizačného výboru letnej školy

Katedra verejnej správy a regionálneho rozvoja NHF EU

LETNÁ ŠKOLA PREPARE

Jednou z významných reakcií Národohospodárskej fakulty Eko-
nomickej univerzity v Bratislave na náročné ciele stanovené
v Návrhu inovačnej stratégie SR na roky 2007 až 2013, ktorú

schválila vláda SR v marci roku 2007 je vznik Centra pre podporu
rozvoja a výskumnej činnosti na tejto fakulte. Centrum pre pod-
poru rozvoja a výskumnej činnosti pôsobí pri dekanáte fakulty a je-
ho hlavnou úlohou je prispievať k rozvoju inovatívneho prostredia
na NHF EU predovšetkým na základe vytvárania prostredia infor-

movanosti a spolupráce s praxou pri rozvoji nových inovácií a ich
aplikácií do praxe, ktorých úlohou je vytvárať podmienky na ko-
ordinovaný postup pri ďalšom rozvíjaní podpory vedy a výskumu
na národohospodárskej fakulte.

Ing. Janka Dovčiaková
Ing. Anton Čiernik, PhD.

Centrum na podporu rozvoja a výskumnej činnosti na NHF EU

ROZVOJ PODPORY VEDY A VÝSKUMU NA NÁRODOHOSPODÁRSKEJ FAKULTE

tí Ing. Tkáč poukázal na potrebu využívať pri výučbe jednotlivých
predmetov z oblasti hospodárskych dejín nové metodologické
a obsahové prístupy a prispôsobiť ich novej generácii študentov,
ktorá už vyrástla v novom ekonomickom a politickom systéme.
Pripravené podujatie nielen spropagovalo dostupnosť jedinečnej
edície z oblasti hospodárskych dejín na Slovensku ako v jedinej kra-
jine regiónu, ale súčasne aj pripomenulo, že hospodárske dejiny
ako vednú disciplínu, ktorá sa v posledných rokoch čiastočne
ocitla v úzadí pozornosti ekonomického výskumu, nemožno opo-
mínať. Upozornilo na potrebu renesancie záujmu o hospodárske
dejiny a ich systematickú analýzu s využitím najnovších metodolo-

gických prístupov a stavu poznania. I v období dynamických tech-
nologických zmien nám poznanie hospodárskeho a spoločenské-
ho vývoja môže poskytnúť odpovede na viaceré súčasné problé-
my. V tejto súvislosti možno súhlasiť s výrokom amerického filozofa
George Santayana, že tí, ktorí sa nepoučia z dejín, sú odsúdení,
aby si ich zopakovali.

doc. Ing. Anetta Čaplánová, PhD.
Katedra ekonomickej teórie NHF EU
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Dialóg predstaviteľov verejného a súkromného sektora o spo-
lupráci v cestovnom ruchu bol základnou témou medziná-
rodnej konferencie, ktorá sa uskutočnila na Ekonomickej uni-

verzite v Bratislave 3. mája 2007 v spolupráci so Zväzom miest a ob-
cí Slovenska a Fakultou turistického a hotelového manažmentu

v Opatiji. Záujem o danú tému bol značný, čo dokumentuje nielen
počet účastníkov, ale aj zastúpenie podnikateľskej sféry, miestnej
správy a samosprávy, štátnej správy a, samozrejme, vzdelávacích
a vedeckých inštitúcií. Zahraniční hostia z Bulharska, Českej repub-
liky, Chorvátska, Maďarska, Talianska, Veľkej Británie a Švédska po-
tvrdili, že dynamický rozvoj cestovného ruchu je možný iba v pod-
mienkach spolupráce celého spektra subjektov.
Sekcie pracovali podľa nasledujúceho obsahového zamerania:
1. Produkt cestovného ruchu a jeho ponuka
Gestor sekcie: prof. Ing. Elena Strážovská, CSc.
2. Koordinácia marketingových aktivít v cestovnom ruchu
Gestori sekcie: prof. Dragan Magaš, DrSc.

Ing. Michaela Magátová
3. Oživenie domáceho cestovného ruchu v Slovenskej republike 

i v zahraničí
Gestori sekcie: Ing. Juraj Kerekeš

Ing. Ladislav Bažo
4. Výchova obyvateľstva k cestovnému ruchu
Gestori sekcie: prof. Carlo Poltronieri

Ing. Peter Trefil

Z rokovania vyplynuli nasledujúce závery:
1. Partnerstvo verejného a súkromného sektora v cestovnom ruchu
je v Slovenskej republike v počiatočnej fáze rozvoja. Konferencia sa
uskutočnila v období, keď je potrebné teoreticky pripraviť a praktic-
ky uviesť do života strategické partnerstvo verejného a súkromného
sektora v rozvoji cestovného ruchu za účelom realizácie iniciatív,
programov a konkrétnych projektov. Výsledkom musia byť nové in-
vestície, zachovanie pôvodných a vznik nových pracovných miest.
2. Strategické partnerstvo si vyžaduje koordináciu cieľov a záme-
rov, aktivizáciu vzájomných väzieb pozitívnej kooperácie a vytvo-
renie koordinačných mechanizmov.
3. Spolupráca je základ a tvorí ďalšie predpoklady pre úspešný
rozvoj trvalo udržateľného cestovného ruchu v ekonomickom, en-
vironmentálnom i sociálnom ponímaní na úrovni štátu, regiónov
i v jednotlivých mestách a obciach.
4. Regionálny rozvoj stále viac závisí a je stimulovaný spätnou väz-
bou medzi jeho jednotlivými aktérmi. Skutočná interdependencia
aktérov spôsobuje nárast produktivity.
5. Destinácia predstavuje systém cestovného ruchu, ktorý má napl-
niť očakávania dopytu na jednej strane a ponuky na druhej strane.
6. Zodpovedné Ministerstvo hospodárstva SR v spolupráci s ďalšími
orgánmi štátnej správy stojí pred permanentnou úlohou vytvárať
systémové podmienky pre aktívnu a rovnocennú spoluprácu všet-

kých subjektov participujúcich sektorov.
7. Zahraničné skúsenosti dokumentujú význam turistického satelit-
ného účtu. Tento nástroj výkazníctva je nevyhnutné urýchlene za-
viesť aj v Slovenskej republike a tak vytvoriť možnosti pre transpa-
rentnú dokumentáciu výkonnosti cestovného ruchu na tvorbe HDP
a pôsobenie multiplikačných efektov cestovného ruchu v ekono-
mike štátu aj regiónov.
8. Vývoj v cestovnom ruchu si vyžaduje interaktívny a inovatívny
teoretický i praktický prístup k tvorbe produktu. Cestovný ruch bez
hraníc podporuje oživenie prihraničných regiónov, interregionálnu
spoluprácu i nadnárodné väzby. Vzdelávacie poradenstvo je ne-
vyhnutným predpokladom rozvoja.
9. Idea zaviesť cestovné šeky s cieľom oživiť domáci cestovný ruch
si vyžaduje zo strany Ministerstva hospodárstva SR urýchlene vytvo-
riť systém financovania cestovných šekov a transparentne stanoviť
podmienky spotreby cestovných šekov na území Slovenskej re-
publiky bez výhrady, ktoré podnikateľské subjekty budú môcť tieto
cestovné šeky prijímať.
10.Marketingové aktivity v cestovnom ruchu by mali vychádzať zo
základných zásad marketingovej stratégie SR, ktorá premietne i "vý-
klenkové" možnosti. Cestovný ruch si vyžaduje synergickú účinnosť
jednotlivých prvkov marketingového mixu s cieľom "predať" pro-
dukt cestovného ruchu bez rozdielu, či ponuku predstavuje desti-
nácia so súborom služieb, alebo balíkový súbor služieb s konkrétnym
zameraním pre adekvátny trhový segment. Súčinnosť SACR pri za-
bezpečovaní marketingu destinácie Slovensko si vyžaduje koncep-
čný prístup s profesionálnym personálnym zabezpečením.
11.Pri tvorbe produktu cestovného ruchu je potrebné, aby mu pred-
chádzal seriózny analytický výskum, ktorý nemožno podceňovať.
Mimoriadne silný konkurenčný trh si vyžaduje dokonalé poznanie

ponuky aj dopytu v oblasti kúpeľníctva, kongresového a konferen-
čného cestovného ruchu, kultúrneho cestovného ruchu i ďalších fo-
riem. Mimoriadny význam zohráva i príprava na jednotlivé segmen-
ty dopytu (napr. podľa veku, fyzických a zdravotných dispozícií, jazy-
kových požiadaviek a pod.).
12.Výchova obyvateľstva k cestovnému ruchu je stále mimo cen-
tra pozornosti, o čom svedčí i minimálny záujem zo strany zástup-
cov samosprávnych orgánov.

V nastávajúcom období rokov 2007 − 2013 je potrebné rozvinúť kon-
cepčný, systémový prístup k výchove ľudí, ktorí priamo alebo nepria-
mo participujú na ponuke cestovného ruchu v regióne, meste, ob-
ci. Veľké rezervy sú v oblasti výchovy obyvateľstva prostredníctvom
médií. Transfer zahraničných poznatkov a skúseností bude prínosom.

doc. JUDr. Ľudmila Novacká, PhD.
Katedra služieb a cestovného ruchu OF EU

(redakčne krátené)

DIALÓG PREDSTAVITEĽOV VEREJNÉHO A SÚKROMNÉHO SEKTORA O SPOLUPRÁCI V CESTOVNOM RUCHU
MEDZINÁRODNÁ KONFERENCIA

OBCHODNÁ FAKULTA EU
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Fakulta hospodárskej informatiky Ekonomickej univerzity v Bra-
tislave zorganizovala 27. apríla 2007 súťaž prác Študentskej ve-
deckej a odbornej činnosti.

V zmysle Súťažného poriadku ŠVOČ na FHI a s prihliadnutím na ob-
sahové zameranie prihlásených súťažných prác menoval dekan
FHI EU prof. Ing. Michal Fendek, PhD., komisiu zo zástupcov kate-
dier, ktoré sú gestormi týchto súťažných odborov:

•• aplikovaná informatika

•• štatistika a poistná matematika

•• ekonometria a operačný výskum

Na súťaž nebola prihlásená práca zo štvrtého súťažného odboru
účtovníctvo.
Fakultné kolo súťaže ŠVOČ slávnostne otvorila prodekanka pre ve-
du a doktorandské štúdium doc. Ing. R. Pardelová, PhD., predsed-
níčka súťažnej komisie. Privítala členov súťažnej komisie: doc. Ing.
M. Gogu, PhD. (KOVE), doc. RNDr. E. Mojžišovú, CSc.(KM) a Ing. M.
Grella, CSc. (KAI), prítomných učiteľov a súťažiacich študentov.
Doc. Pardelová konštatovala, že do súťaže bolo prihlásených šesť
prác, ktoré spĺňajú podmienky Súťažného poriadku ŠVOČ na FHI a
uviedla organizačné pokyny na prezentáciu.
Na súťaži sa prezentovali tieto práce:
1. Názov práce: Testovanie dostatočnosti rezerv v životnom poistení
Riešiteľ: Alexandra Cisková (5. ročník, PM)
Konzultant: Ing. Ingrid Krčová, PhD.
Oponent: doc. RNDr. Katarína Sakálová, CSc.
2. Názov práce: Analýza výsledkov mikrocenzu metódami štati-
stickej indukcie
Riešiteľ: Peter Ďurka (5. ročník, AŠ)
Konzultant: Ing. Ľubica Sipková, PhD.
Oponent: doc. Ing. Viera Pacáková, PhD.
3. Názov práce: Možnosti tvorby a implementácie elektronického
obchodu v podmienkach slovenského trhu
Riešiteľ: Michal Ješš (1. ročník, HI)
Konzultant: Ing. Mária Szivósová
Oponent: Ing. Danica Lehotská
4. Názov práce: Black-Scholesov model a jeho využitie pri hod-
notení podnikov
Riešiteľ: Matúš Mrázik (5. ročník, OVE)
Konzultant: prof. Ing. Michal Fendek, PhD. 
Oponent: Mgr. Juraj Pekár, PhD.
5. Názov práce: Gridová počítačová technológia a možnosti ap-
likácie na FHI

Riešiteľ: Michal Šoka (5. ročník, IT)
Konzultant: prof. Ing. Stojan Russev, PhD.
Oponent: Ing. Ľudovít Markus, CSc.
6. Názov práce: Porovnanie krajov Slovenskej republiky na zák-
lade relatívnych ukazovateľov 
Riešiteľ: Ľubomír Vatrta (5. ročník, AŠ)
Konzultant: Ing. Ján Bolgáč
Oponent: Ing. Soňa Sandtnerová, PhD.
V zmysle súťažného poriadku boli všetky práce odovzdané v troch
exemplároch spolu s autoreferátom, posudkom konzultanta a re-
cenzenta, čo umožnilo členom komisie včasné oboznámenie sa
s prácami a zároveň ohodnotenie v zmysle bodovacieho systému.
Študenti pripravili prezentácie spracované v power-pointe na veľ-
mi dobrej úrovni. Prezentácia prostredníctvom LCD projektora bola
názorná a umožnila bezprostrednú a veľmi živú diskusiu účastníkov.

Na neverejnom rokovaní členovia komisie predložili bodové hod-
notenie prezentácií a rozhodli o umiestnení všetkých súťažiacich.
Vzhľadom na nízku účasť na súťaži sa komisia rozhodla udeliť
diplom za 1., 2. a 3. miesto, a ostatným účastníkom diplom za účasť
na súťaži. Možno konštatovať, že výrazným motivačným prvkom na
účasť v súťaži ŠVOČ bol záujem o interné doktorandské štúdium,
pretože jednou z podmienok na prijatie je preukázanie vedeckej
činnosti uchádzača.

Súťažná komisia odporučila na ocenenie na úrovni rektora
Ekonomickej univerzity v Bratislave a na postup na medzinárodnú
súťaž prác ŠVOČ tieto práce:

1. Michal Ješš (1. ročník, HI): Možnosti tvorby a implementácie
elektronického obchodu v podmienkach slovenského trhu

2. Matúš Mrázik (5. ročník, OVE): Black-Scholesov model a jeho
využitie pri hodnotení podnikov

3. Michal Šoka (5. ročník, IT): Gridová počítačová technológia
a možnosti aplikácie na FHI

Výsledky fakultného kola súťaže ŠVOČ slávnostne vyhlásila a dip-
lomy odovzdala prodekanka doc. R. Pardelová. Poďakovala sú-
ťažiacim za svedomitú, kvalitnú a invenčnú prácu a popriala im
veľa úspechov pri reprezentácii fakulty v súťaži ŠVOČ na vyššej
úrovni.

doc. Ing. Ružena Pardelová, PhD.,
prodekanka pre vedu a výskum FHI EU

SÚŤAž MLADÝCH TALENTOV NA FAKULTE HOSPODÁRSKEJ INFORMATIKY −− ŠVOČ 2007

Fakulta hospodárskej informatiky Ekonomickej univerzity v Brati-
slave zorganizovala v dňoch 17. a 18. mája 2007 v poradí už
11. medzinárodnú vedeckú konferenciu AIESA (Applied Infor-

matics, Econometrics, Statistics, Accounting) − budovanie spoloč-
nosti založenej na vedomostiach.

História tohto vedeckého podujatia sa začala tvoriť ešte v roku
1992, keď sa na pôde fakulty hospodárskej informatiky zorganizo-
val vedecký seminár s cieľom prezentovať aktuálne výsledky rieše-
nia výskumných úloh z oblasti aplikovanej matematiky, ekonome-
trie a operačného výskumu, účtovníctva, štatistiky a systémového
inžinierstva.
Už v nasledujúcom roku sa rozšíril záber vedeckej konferencie aj na
konfrontáciu vlastnej poznatkovej základne s najnovšími trendmi
v zahraničí. V spolupráci s renomovanými vedeckými a pedago-
gickými pracovníkmi z univerzít v Holandsku, Rakúsku, Nemecku

a vo Veľkej Británii sa začala rozpracúvať koncepcia nových študij-
ných špecializácií zameraných o. i. na hospodársku informatiku,
aplikovanú štatistiku a poistnú matematiku, čo v značnej miere
ovplyvnilo orientáciu riešených výskumných úloh a vedeckej vý-
chovy doktorandov.
V nadväznosti na celospoločenské zmeny a v súlade s novou kon-
cepciou vysokého školstva sa vedeckovýskumná činnosť na fakul-
te hospodárskej informatiky začala od roku 1997 realizovať v šty-
roch vedných odboroch: aplikovaná informatika, účtovníctvo,
štatistika a paralelne poistná matematika, ekonometria a operač-
ný výskum.
Koncom deväťdesiatych rokov sa vykryštalizovalo zameranie ve-
deckých konferencií na prezentáciu nových poznatkov z oblasti
kvantitatívnych metód a ich širokú aplikáciu v ekonómii a podni-
kaní, so špecifikáciou na uvedené štyri vedné odbory. Súčasne sa
rozširoval okruh spolupracujúcich vedeckovýskumných a pedago-

FAKULTA HOSPODÁRSKEJ INFORMATIKY EU

AIESA −− BUDOVANIE SPOLOČNOSTI ZALOžENEJ NA VEDOMOSTIACH
11. MEDZINÁRODNÁ VEDECKÁ KONFERENCIA FAKULTY HOSPODÁRSKEJ INFORMATIKY EU
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gických pracovísk o univerzity z Poľska, Ukrajiny, Portugalska, Chor-
vátska, zo Srbska, z Českej republiky a ďalších.
Po roku 2000 začala fakulta paralelne ponúkať priestor mladým
vedeckým pracovníkom organizovaním samostatných, doteraz už
piatich medzinárodných vedeckých konferencií doktorandov, kto-
ré sa zameriavali na prezentáciu výsledkov dosiahnutých pri riešení
dizertácií a pri participácii na interných grantových projektoch
Ekonomickej univerzity, či na projektoch vyššieho rádu (VEGA,
KEGA). Medzinárodné konferencie doktorandov prispievajú k to-
mu, že sa stabilizujú pracovné kontakty FHI najmä s mladými ve-
deckými pracovníkmi z Univerzity Hradec Králové, Univerzity Par-
dubice, Masarykovej univerzity v Brne, Univerzity Tomáša Baťu v Zlí-

ne, zo Žilinskej univerzity, Slovenskej poľnohospodárskej univerzity
v Nitre, z Fakulty manažmentu a Fakulty matematiky a informatiky
Univerzity Komenského a ďalších.
V roku 2003 fakulta zorganizovala 9. medzinárodnú vedeckú kon-
ferenciu Kvantitatívne metódy v ekonómii − kompatibilita metodo-
lógie a praxe s podmienkami Európskej únie, čím sa nielen formál-
ne, ale aj vecne zdôraznila orientácia na napĺňanie zámerov Lisa-
bonskej stratégie vo vedeckovýskumnej oblasti.
V roku 2005, po tom, čo fakulta v roku 2004 získala práva realizovať
vedeckú výchovu doktorandov v novoakreditovaných študijných
odboroch tretieho stupňa vzdelávania: 3.3.12 účtovníctvo, 3.3.25
ekonometria a operačný výskum a 9.2.10 hospodárska informati-
ka, sa uskutočnila desiata medzinárodná vedecká konferencia so
signifikantným názvom AIESA − budovanie spoločnosti založenej
na vedomostiach, so špecifikáciou na informačné technológie
a informačné systémy, integráciu účtovného systému SR v pod-
mienkach Európskej únie, aplikáciu štatistických a aktuárskych
vied v sociálno-ekonomickom priestore a na aplikáciu modelov
a metód operačného výskumu a ekonometrie v ekonomickom
rozhodovaní.
Program 11. medzinárodnej vedeckej konferencie bol rozčlenený
na rokovanie v pléne a v štyroch sekciách, ktoré sa orientovali na
vedné oblasti akreditované na fakulte.
Na plenárnom rokovaní vystúpili so slávnostným príhovorom
prorektor pre vzdelávanie − prvý prorektor EU doc. Ing. Ferdinand
Daňo, PhD., a dekan Fakulty hospodárskej informatiky EU prof. Ing.
Michal Fendek, PhD. Prorektor doc. Ing. F. Daňo, PhD., pozitívne
zhodnotil doterajší vývoj a prínos vedeckých podujatí fakulty a jej
pozíciu v kontexte rozvoja vedeckovýskumných aktivít Ekonomic-
kej univerzity v Bratislave. Dekan prof. Ing. M. Fendek, PhD.,
poukázal na aktuálne zmeny v kvantite a štruktúre riešených vý-
skumných úloh a ich výstupov, konštatoval rastúcu kvalitu dokto-
randských dizertačných prác a pozitívnu participáciu interných
doktorandov na vedeckovýskumnej činnosti fakulty, vyzdvihol an-
gažovanosť v podávaní žiadostí o granty financované bankami
a vedeckými agentúrami, či riešenie konkrétnych aplikačných štú-
dií pre riadiace hospodárske orgány. V budúcej orientácii fakulty
podporil prepojenie vedeckovýskumnej činnosti fakulty s proce-
som výchovy a celoživotného vzdelávania v kontexte prehĺbenia
spolupráce s európskymi univerzitami.
V ďalšej časti plenárneho rokovania prezentovali svoje príspevky
niektorí čestní hostia: prof. dr. hab. Józef Pociecha, dekan Fakulty
manažmentu, Akademia ekonomiczna v Krakove, prof. Ing. Josef
Jablonský, CSc., vedúci Katedry ekonometrie, Fakulta informatiky
a statistiky VŠE v Prahe, doc. Ing. Ladislav Mejzlík, PhD., vedúci Ka-
tedry finančního účetníctví a auditingu, Fakulta financí a účet-
níctví VŠE v Prahe a prof. Ing. Michal Fendek, PhD., dekan FHI EU

v Bratislave. Príspevky boli zamerané na aktuálne parciálne prob-
lémy vo vedných odboroch účtovníctvo, aplikovaná informatika,
ekonometria a operačný výskum.
Rokovanie v 1. sekcii Informačné technológie a informačné sys-
témy − podpora informačnej spoločnosti vytvorilo priestor na
prezentáciu trinástich príspevkov, z toho štyroch zo zahraničia.
Príspevky zo zahraničia boli zamerané na znalostné siete, informá-
cie o projekte e-learningu na Univerzite v Hradci Králové, využitie
distribuovaných databáz znalostí pre adaptabilné portálové sys-
témy, distribuovaný znalostný manažment, niektoré prístupy k vý-
učbe vzdelávacieho kurzu Metódy riadenia a rozhodovania. Do-
máci účastníci sa v príspevkoch zaoberali vývojovými prostrediami
v softvérových firmách na Slovensku, prieskumom v oblasti elek-
tronického podnikania v prostredí malých a stredných podnikov
na slovenskom trhu, komunitárnymi programami v EÚ, elektronic-
kým podnikaním v slovenských podnikoch, metrikami informač-
ných systémov, modelom skúškového prostredia v elektronickom
vzdelávaní, použiteľnosťou a prístupnosťou webových stránok, nie-
ktorými aspektmi vývoja aplikácií pomocou agentových systémov,
vybranými problémami projektového controllingu. Diskusia sa za-
merala najmä na problematiku nasadzovania systémov CASE,
možnosti využitia projektov globálnej znalostnej siete v SR a ČR, nie-
ktoré odlišnosti v centralizovaných a decentralizovaných znalost-
ných systémoch, finančnú náročnosť implementácie e-lear-
ningových systémov.
Na rokovanie 2. sekcie Vývojové trendy účtovníctva v podmien-
kach Európskej únie sa prihlásilo štyridsaťšesť príspevkov. Prezento-
valo sa 12 príspevkov zo zahraničia a ďalšie ťažiskové príspevky do-
mácich účastníkov v týchto tematických okruhoch: osobitosti rieše-
nia vybraných problémov účtovníctva v IAS/IFRS, US GAAP a v jed-
notlivých krajinách, napr. goodwill, emisné kvóty, dlhodobý hmot-
ný majetok, biologické aktíva, vzťah výsledku hospodárenia a pe-
ňažných tokov, právna úprava účtovníctva, oceňovanie dlhodo-
bých pohľadávok a záväzkov, vplyv zmeny vlastného imania na
EPS, vybrané problémy controllingu a manažérskeho účtovníctva,
špecifické problémy účtovníctva bánk, poisťovní a subjektov verej-
ného sektora, otázky etiky účtovníctva a audítorstva.

K predneseným príspevkom bola tvorivá diskusia, v ktorej sa za naj-
významnejšie prínosy rokovania považovala výmena poznatkov
o riešení aktuálnych problémov účtovníctva v Českej republike,
Srbsku, Chorvátsku, Poľsku a Slovenskej republike, vzájomné obo-
hatenie o poznatky z ďalších oblastí účtovníctva, z očakávaného
vývoja účtovníctva v týchto krajinách v procese jeho harmonizá-
cie s medzinárodnými účtovnými štandardmi IAS/IFRS, IPSAS a US
GAAP, ako aj ďalšie rozvíjanie spolupráce a nadviazanie nových
kontaktov.
Na rokovaní 3. sekcie Aplikácia štatistických a aktuárskych vied
v sociálno-ekonomickom priestore odznelo deväť príspevkov, z to-
ho jeden zo zahraničia.
Podnetnú, názorovo veľmi rozmanitú diskusiu vyvolali príspevky,
ktoré vznikli ako súčasť riešenia projektu VEGA 1/4586/07 Modelo-
vanie sociálnej situácie obyvateľstva a domácností v Slovenskej
republike a jej regionálne a medzinárodné porovnania, do riešenia
ktorého sú zapojení prevažne pracovníci katedry štatistiky.
Autori sa v nich venovali metodologickým problémom merania
chudoby, analýze regionálnych disparít na Slovensku, ktoré s feno-
ménom chudoby priamo súvisia, indikátorom životnej úrovne oby-
vateľstva, ku ktorým patria príjmy, výdavky domácností a ďalej
možnostiam použitia hrubého disponibilného dôchodku pri analý-
ze správania sektora domácností.
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Prevažne teoretický charakter mal príspevok, v ktorom sa autor za-
oberal využitím aditívnej funkcie užitočnosti pri meraní preferencií.
Didaktickým problémom vo vyučovaní diferenciálneho počtu
v matematike bol venovaný veľmi zaujímavý príspevok autorov
z katedry matematiky, ktorý podnietil konštruktívnu diskusiu o reál-
nom stave a možnostiach softvérovej podpory vo výučbe mate-
matiky na vysokých školách. Ďalšou prezentovanou témou bol po-
stup pri výpočte numericky relevantných pravdepodobností v teó-
rii krachu.
Zaujímavou bola prezentácia programového produktu, rozširu-
júceho možnosti použitia programového systému Statistica pri vy-
hodnocovaní modelov s využitím ROC kriviek.
V 4. sekcii Aplikácia modelov a metód operačného výskumu
a ekonometrie v ekonomickom rozhodovaní sa prezentovalo
dvadsaťdva príspevkov, z toho tri zo zahraničia so širokým meto-
dickým záberom: makroekonomické a mikroekonomické modely,
metódy viackriteriálneho rozhodovania, regionálne modely na bá-
ze input-output analýzy, dynamické modely duopolu, riadenie zá-
sob, modelovanie výmenných kurzov, modely na báze DEA, mo-
dely viackriteriálnej lineárnej optimalizácie, modely teórie hier a jej
vzťahu k ekonomickej vede. Súčasťou prezentácie teoreticko-
metodologických problémov boli aj otázky využitia súčasného
softvéru z oblasti ekonometrie a operačného výskumu. V diskusii re-
zonovala potreba zlepšovať tvorbu hospodárskej politiky pomo-
cou modelových prístupov podporených súčasnými počítačovými
technológiami. Vedecká práca v predmetnej oblasti si vyžaduje aj
kvalitnú databázu, ktorá je nevyhnutným predpokladom úspechu

aplikácie kvantitatívnych metód v reálnej hospodárskej praxi.
Záverečné plenárne rokovanie zhodnotilo priebeh rokovania me-
dzinárodnej vedeckej konferencie, na ktorej sa zúčastnilo 132
účastníkov, z toho 39 zo zahraničia (Juristische und Wirtschafts-
wisenschaftliche Fakultät, Martin-Luther Universität Halle-Witten-
berg, Cracow University of Economics, Faculty of Economics Uni-
versity of Novi Sad, Fakulta informatiky a statistiky a Fakulta finanč-
ního účetníctví VŠE Praha, Ekonomická fakulta VŠB-TU, Univerzita
Hradec Králové, Faculty of Economics and Business, University of
Zagreb, Wroclaw University of Economics). Fakulta spracovala re-
cenzovaný zborník abstraktov v anglickom jazyku s plným textom
107 príspevkov na CD nosiči (ISBN 978-80-225-2334-9).

Stratégia vedeckovýskumnej činnosti a vedeckej výchovy dok-
torandov na fakulte hospodárskej informatiky smeruje k napĺňaniu
nosných myšlienok Bolonského procesu a priorít formulovaných
v Lisabonskej stratégii − budovať Európske spoločenstvo ako spo-
ločnosť založenú na vedomostiach. Bolonský proces podporuje
synergiu medzi vybudovaním Európskeho vysokoškolského prie-
storu a Európskeho výskumného priestoru, pretože výskum je pri-
rodzenou a integrálnou súčasťou vysokoškolského vzdelávania.
Jedným z najvýraznejších prostriedkov na dosiahnutie tohto zá-
meru je permanentný rozvoj doktorandského a postdoktorand-
ského štúdia.

doc. Ing. Ružena Pardelová, PhD.
prodekanka pre vedu a výskum FHI EU

4.septembra 2007 oslavovala Ekonomická fakulta Vysokej
školy bánskej − Technickej univerzity Ostrava (EF VŠB − TU)
30. výročie svojho vzniku. Na slávnostnom zasadnutí vedec-

kej rady sa zúčastnili i prezident ČR Václav Klaus a ministerka škol-
stva ČR Dagmar Kuchtová. Prítomní boli mnohí významní hostia
z ČR i zo zahraničia, ktorí predniesli zdravice k jubileu. Za Ekono-
mickú univerzitu v Bratislave predniesol príhovor pán rektor Dr. h. c.
prof. Ing. Rudolf Sivák, PhD., ktorý vyzdvihol najmä úspechy vo ve-
deckej a pedagogickej práci fakulty a za rozvoj spolupráce s EU
udelil EU VŠB − TU Ostrava medailu EU v Bratislave za rozvoj spo-
lupráce.

V rámci osláv odovzdal rektor najvyššie vyznamenanie VŠB − TU Os-
trava − Medailu Georga Agricolu prof. RNDr. Ing. Františkovi Pelle-
rovi, PhD., vedúcemu Katedry matematiky FHI EU. Medailu mu
udelil za celoživotnú pedagogickú a vedeckú prácu v odbore
kvantitatívne metódy v ekonómii a podnikaní a osobný prínos
k rozvoju spolupráce medzi Ekonomickou univerzitou v Bratislave
a Vysokou školou bánskou − Technickou univerzitou Ostrava.

doc. RNDr. Jozef Fecenko, CSc.
prodekan pre informatizáciu, zahraničné vzťahy a styk s verejnosťou FHI EU

MEDAILA GEORGA AGRICOLU

PROFESOROVI PELLEROVI

NNNNAA ŠŠ II JJUUBB II LLAANNTT II
V mene všetkých kolegov, štu-
dentov a priateľov univerzity že-
láme našim spolupracovníkom
pri príležitosti ich životného ju-
bilea veľa zdravia, šťastia, po-
hody a úspechov v súkromnom
i pracovnom živote.

Redakcia

Anna Baková
Benjamín Beneš
Pavol Zifčák
Žofia Chmelíčková

Ing. Viera Ružeková
Mgr. Iveta Pleceníková
Vojtech Fratrič
PhDr. Marta Nagyová
Ing. Gabriela Kučerová
Margita Vircsíková
Peter Mezey
Kvetoslava Červeňová
Jana Struháriková
Monika Turanská
Alžbeta Horváthová
Mgr. Eva Janšáková
Hilda Ondrejková
Darina Cinegová

doc. PhDr. František Škvrnda, CSc.
PhDr. Peter Weiss, CSc.

doc. Ing. Jana Štofilová, CSc.
Natália Urdovičová
Lýdia Ďurkovičová
Ing. Mária Andrejčíková, PhD.

PhDr. Ľudmila Suntingerová
doc. RNDr. Viera Pacáková, CSc.
Peter Tereň
doc. Ing. Ľuboslav Szabo, CSc.
PhDr. Ľubica Petríková
Ing. Daniela Radochová
Magdaléna Zietarska
Ing. Ľubomír Dendiš
Vladimír Bertha
Mária Výrašteková
Ing. Emília Zalaiová

doc. Ing. Jozef Čimo, CSc.
Július Habuda
Ing. Milan Benčík
Ing. Eva Macková, CSc.
doc. Ing. Kornélia Richterová, PhD.
doc. Ing. Ján Lukáčik, CSc.
Mária Oravcová
doc. Ing. Jarmila Petričová, CSc.
PhDr. Marta Židišinová

Terézia Katrabová
PhDr. Eva Kovácsová
Ing. Jozef Pekař
Ing. Ivan Kolandra
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Napôde SPP, a. s., sa 18. apríla 2007 konala súťaž pre štu-
dentov 4. ročníka denného štúdia FPM na tému Vý-
znam strategického controllingu pre udržanie dlhodo-

bej existencie podniku so zameraním na plánovanie a riadenie ná-
kladov. Celkovo sa prihlásilo 5 súťažných prác a po úspešnej pre-
zentácii a odbornej diskusii súťažná komisia rozhodla o nasledujú-
com umiestnení troch najlepších prác:

1. miesto Michal Rusina
SWOT analýza SPP, a. s.

2. miesto Dana Jurenková
Využitie finančných ukazovateľov Balanced Scorecard ako nástro-
ja strategického controllingu

3. miesto Sebastián Karell
Target Costing − cieľová kalkulácia

Ceny víťazom súťaže odovzdali predstavitelia SPP, a. s., a Nadácie
SPP počas slávnostnej recepcie, ktorá sa uskutočnila 9. mája 2007
v priestoroch reštaurácie Au Cafe.

Dekan Fakulty podnikového manažmentu EU v Bratislave chce aj
touto formou poďakovať všetkým účastníkom − Ing. Elene Morav-
číkovej za vedenie súťažných prác a účasť na zasadnutí hodnotia-
cej komisie a, samozrejme, aj predstaviteľom SPP, a. s., a Nadácie
SPP, ktorí finančnou podporou a organizáciou celej súťaže vytvorili
priestor pre pozitívnu prezentáciu výskumných výsledkov našich
študentov.

doc. Ing. Peter Markovič, PhD.
prodekan FPM EU

VÝZNAM STRATEGICKÉHO CONTROLLINGU PRE UDRžANIE DLHODOBEJ EXISTENCIE PODNIKU

SO ZAMERANÍM NA PLÁNOVANIE A RIADENIE NÁKLADOV

Fakultné kolo ŠVOČ sa uskutočnilo 10. mája 2007. Pred súťažnou
komisiou svoje práce obhajovalo 10 študentov 2. − 5. ročníka.
Práce sa posudzovali z hľadiska aktuálnosti témy, prínosu pre

prax a teóriu, adekvátnosti a náročnosti použitých metód riešenia.
Súťažné práce sa zameriavali na oblasť ohodnocovania podnikov,
reportingu a finančného manažmentu.

Prvé miesto získali Eva Rybárová a Ľudovít Šrenkel,
poslucháči 3. ročníka za prácu:
Ohodnocovanie akcií spoločnosti Matador, a. s.
Prácu viedla doc. Ing. Božena Hrvoľová, CSc.

Druhé miesto získal Michal Budínsky, poslucháč 5. ročníka s prácou:
Využitie reportingu v controllingu a jeho uplatňovanie v podnikovej
praxi.

Prácu viedla doc. Ing. Alžbeta Foltínová, CSc.

Tretie miesto obsadil Tomáš Horeš, poslucháč 4. ročníka s prácou:
Hodnotenie zákazníkov nástrojmi Customer Intelligence.
Prácu viedla Ing. Anna Hamranová.

Súťažná komisia konštatovala vysokú odbornú úroveň predlože-
ných prác, ktoré mali aplikačnú časť, s ktorou sa súťažiaci zúčast-
nili aj v súťažiach, vypísaných podnikmi, napr. SPP a Slovnaft, kde
získali dobré umiestnenie.

doc. Ing. Ľubica Füzyová, CSc.
Katedra manažmentu FPM EU

FAKULTA PODNIKOVÉHO MANAžMENTU EU

ŠTUDENTSKÁ VEDECKÁ ČINNOSŤ NA FAKULTE PODNIKOVÉHO MANAžMENTU EU

Vdňoch 10. a 11. mája 2007 usporiadala Katedra podnikovo-
hospodárska FPM EU v Bratislave už tradičnú vedeckú kon-
ferenciu s medzinárodnou účasťou pod názvom Podnikanie

a podnikateľské prostredie v SR. Za tohtoročné miesto konania si
organizátori vybrali školiace stredisko Univerzity Komenského
v Modre-Harmónii. Na konferencii sa zúčastnilo 61 účastníkov, z to-
ho 21 hostí − 11 zahraničných a členovia našej akademickej obce,
ako aj zástupcovia ekonomických fakúlt zo Slovenska a Českej re-
publiky a zástupcovia podnikateľskej sféry.

Program bol rozdelený do dvoch dní. Prvý deň odpoludnia sa ko-
nalo plenárne rokovanie, ktoré otvorila doc. Ing. Elena Šúbertová,
PhD., v zastúpení dekana fakulty. Plenárne rokovanie viedol vedú-
ci hostiteľskej katedry prof. Ing. Štefan Majtán, PhD.

So svojimi príspevkami vystúpili:
•• prof. Ing. Štefan Majtán, PhD., vedúci Katedry podnikovohos-
podárskej FPM EU − Informácia o výskumných projektoch KPH
•• prof. Ing. Eva Kislingerová, CSc., VŠE v Prahe − Řízení hodnoty
firmy a její počítačová podpora
•• prof. Ing. Zdeněk Mikoláš, CSc., VŠB Ostrava − Rozvoj podnikání
a spontánní řád
•• prof. Ing. Ladislav Blažek, CSc., MU Brno − Konkurenceschopnost
podniku − východiská, empirické řešení
•• Ing. Vladimír Sirotka, PhD., Asociácia MSP − Aktuálne legislatívne
zmeny v prostredí malého a stredného podnikania
•• doc. Ing. Jiří Novotný, CSc., MU Brno − Malé a střední podniky po
vstupe ČR do EU

•• Ing. Jiří Vaněk, CSc., SU OPF Karviná − Tvorba klastrů neprůmys-
lového charakteru jako možný zdroj rozvoje území
Na druhý deň dopoludnia pokračovalo plenárne rokovanie pod
vedením doc. Ing. Eleny Šúbertovej, PhD., a doc. Ing. Anny Neu-
mannovej, CSc.

S príspevkami vystúpili:
•• doc. Ing. Renáta Myšková, PhD., Univerzita Pardubice − Propo-
jení teorie s praxí při výuce a výzkumu na Fakultě ekonomicko-
správní Univerzity Pardubice
•• Ing. Ladislav Šiška, MU Brno − Meření výkonnosti v podnikové praxi
•• Ing. Jozef Šubjak, doktorand KPH − Zmeny v daňovom systéme
SR po 1. januári 2007
•• doc. Ing. Alena Daňková, CSc., Vysoká škola medzinárodného
podnikania ISM Slovakia v Prešove − Vzdelávanie a zamestnanosť
− potenciály odstraňovania disparít regiónov Slovenska
•• Ing. Jakub Kintler, doktorand KPH − Cenové stratégie firmy
•• Ing. Jana Dicová, ŽU Žilina − Inovácia − prostriedok zvyšovania
konkurencieschopnosti podnikov

Cieľom konferencie, ktorá sa niesla v duchu živej diskusie k pred-
neseným príspevkom bola nielen výmena poznatkov z výskumu
a praxe, ale aj hľadanie námetov na nové výskumné projekty.
Účastníci pozitívne hodnotili priebeh konferencie a konštatovali, že
podujatie z hľadiska vedeckého i organizačného splnilo svoj cieľ.

Ing. Adriana Vargová
Katedra podnikovohospodárska FPM EU

VEDECKÁ KONFERENCIA KATEDRY PODNIKOVOHOSPODÁRSKEJ FPM EU



3/2007 �KONÓM 25

Odjanuára 2007 sa na Fakulte medzinárodných vzťahov
Ekonomickej univerzity v Bratislave uskutočňuje pro-
jekt mladých vedeckých pracovníkov s názvom Vplyv

vstupu Slovenskej republiky do Európskej únie na jej pozíciu a úlohu
v medzinárodných hospodárskych organizáciách.
Základným cieľom projektu je prispieť k rozpracovaniu teoretických
a metodologických otázok skúmania medzinárodných organizácií
a k precizácii terminológie v kontexte zmenenej pozície Slovenskej

republiky v medzinárodných vzťahoch po vstupe do EÚ. Predme-
tom skúmania sú medzinárodné hospodárske organizácie, posta-
venie Slovenska v medzinárodných hospodárskych organizáciách
a vplyv vstupu Slovenska do Európskej únie na vzťahy s medziná-
rodnými hospodárskymi organizáciami. Výstupy výskumu budú sú-
časťou širšieho skúmania problematiky medzinárodných organizá-
cií ako jednej z významných oblastí vedeckovýskumnej činnosti na
FMV a zároveň budú prínosom pre odbornú verejnosť, ktorá bude
mať prístup k vedeckým príspevkom.
Výskum sa v rámci spoločných aktivít zameriava na tematické okruhy:

•• Európska únia vo vzťahu k medzinárodným organizáciám;

•• Členstvo Slovenskej republiky vo WTO a vplyv vstupu Slovenskej
republiky do Európskej únie na jej členstvo vo WTO;

•• Vplyv vstupu Slovenskej republiky do Európskej únie na ich pô-
sobenie v Brettonwoodskych inštitúciách;

•• Zmena vzťahov Európskej únie k OECD po jej rozšírení v roku 2004;

•• Zastúpenie Slovenskej republiky v orgánoch EHP;

•• Účasť a vplyv medzinárodných organizácií na riešení hospodár-
skych problémov rozvojových krajín. Zmena stratégie SR voči roz-
vojovým krajinám po vstupe do Európskej únie − Slovensko donor-
skou krajinou;

•• Lisabonská stratégia v kontexte národného rozvojového plánu
SR Presadzovanie idey trvalo udržateľného rozvoja v rámci Lisa-
bonskej stratégie. Problematika analýzy indikátorov trvalo udržateľ-
ného rozvoja;

•• Vplyv migrácie na hospodárske vzťahy krajín Európskej únie.
Spolu s hlavnou riešiteľkou projektu Mgr. Ivanou Raslavskou sa na
projekte zúčastňujú interní doktorandi z katedry diplomacie a me-
dzinárodných vzťahov a z katedry medzinárodného práva, a to
konkrétne: JUDr. Lucia Hurná, JUDr. Roman Jurík, Ing. Tomáš Li-
chard, Ing. Lucia Gálová, Ing. Zuzana Kalmanová, Mgr. Halina
Martyniv a Ing. Miroslav Mojžiš.

V rámci projektu sa organizujú diskusné stretnutia, na ktorých dok-
torandi prezentujú čiastkové výsledky svojho výskumu a diskutujú
pripomienky a podnety zo strany kolegov.
21. februára 2007 sa uskutočnilo prvé stretnutie doktorandov, na
ktorom prezentoval výsledky svojho výskumu JUDr. Roman Jurík.
Téma diskusie bola Zmena vzťahov Európskej únie k OECD po jej
rozšírení v roku 2004.

27. marca 2007 sa uskutočnilo druhé stretnutie doktorandov. Pre-
zentáciu v powerpointe si pripravila Mgr. Ivana Raslavská na tému
Účasť a vplyv medzinárodných organizácií na riešení hospodár-
skych problémov rozvojových krajín. Aktuálne informácie a foto-
grafie o priebehu projektu a diskusných stretnutiach môžete nájsť
na fakultnej webovej stránke http://fmv.euba.sk/pmvp.

Ing. Lucia Gálová
Katedra medzinárodných ekonomických vzťahov

a hospodárskej diplomacie FMV EU

PROJEKT MLADÝCH VEDECKÝCH PRACOVNÍKOV

NaFakulte medzinárodných vzťahov Ekonomickej univer-
zity v Bratislave sa 16. mája 2007 konala diskusia o poli-
tickej, ekonomickej a ľudsko-právnej situácii v Barme.

Táto akcia bola zorganizovaná v rámci projektu Rozvojová pomoc
na FMV v spolupráci s občianskym združením Človek v ohrození.
Hosťami boli barmskí aktivisti Khun Bedu, Nay Thorn a Sit Ko Naing,

ktorí sú členmi barmských mimovládnych organizácií snažiacich sa
o zmenu jedného z najopresívnejších režimov v Ázii. Ďalším hosťom
bol študent Master programu na taiwanskej Graduate School of
Southeast Asian Studies na Chi-Nan University Tsung-Li Yang a pro-
jektová manažérka českého občianskeho združenia Člověk v tísni
pre oblasť Ázie Marie Peřinová. Za vedenie FMV sa zúčastnil pro-
dekan Mgr. Boris Mattoš a ostatní prítomní boli doktorandi a štu-
denti FMV a Obchodnej fakulty EU.
Diskusiu začala Marie Peřinová krátkym predstavením Barmy a hos-
tí. Každý z barmských aktivistov potom opísal svoje osobné zážitky
s nedemokratickým režimom a katastrofálnou ekonomickou situá-
ciou v Barme. Následne prišli na rad otázky účastníkov. Podrobne
sa diskutovalo o mocenských nástrojoch, ktoré používa barmský
režim na udržanie si moci, porušovaní základných ľudských práv,
politických väzňoch, ťažkej fyzickej práci detí a o vážnej hospo-
dárskej situácii v tejto ázijskej krajine. Účastníci sa zaujímali aj o ná-
zor medzinárodného spoločenstva, hospodárske sankcie zo strany
USA a EÚ, o to, ako ich niektoré západné firmy obchádzajú a tým
napomáhajú režimu udržať sa, či o postoj Asociácie krajín juhový-
chodnej Ázie (ASEAN). Diskutovalo sa aj o podpore barmského re-
žimu Čínou a Ruskom a o iniciatívach v Rade bezpečnosti OSN,
ktoré boli, práve vďaka tejto podpore, vetované. Rozoberali sa aj
spôsoby, akými sa barmské mimovládne organizácie snažia o de-
mokratizáciu krajiny a ďalší potenciálny vývoj v Barme.

Ing. Tomáš Lichard
Katedra diplomacie a medzinárodných vzťahov FMV EU

FAKULTA MEDZINÁRODNÝCH VZŤAHOV EU

BARMA AKO TÉMA DISKUSIE
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NaEkonomickej univerzite v Bratislave sa v dňoch 8. a 9.
júna 2007 uskutočnila VI. medzinárodná konferencia
doktorandov a mladých vedeckých pracovníkov pod

názvom Ekonomické, politické a právne otázky medzinárodných
vzťahov v roku 2007. Konferenciu organizovala Fakulta medziná-
rodných vzťahov Ekonomickej univerzity v Bratislave a Fakulta poli-
tických vied a medzinárodných vzťahov Univerzity Mateja Bela
v Banskej Bystrici.
Konferenciu, ktorá sa začala v popoludňajších hodinách oficiálne
otvorila dekanka fakulty prof. Ing. Ľudmila Lipková, CSc., a pro-
dekan pre vedu, výskum a doktorandské štúdium doc. PhDr. Fran-
tišek Škvrnda, CSc.
Vystúpenia účastníkov konferencie, ktorí zastupovali 8 univerzít a 7
štátov, boli rozdelené do troch sekcií:

•• Politické a právne otázky medzinárodných vzťahov,
•• Aktuálne ekonomické, kultúrne a sociálne otázky medzinárod-
ných vzťahov,
•• Svetová ekonomika − trendy a aktuálne problémy.

V podvečerných hodinách pokračovala konferencia v podobe
neformálnych rozhovorov v priestoroch Ekonomickej univerzity na
Konventnej ulici, kde sa konala recepcia a účastníci spoločne dis-
kutovali na aktuálne témy. Na druhý deň konferencia pokračo-
vala rokovaním v sekciách a ukončila sa spoločným obedom.

Ing. Richard Woltemar
Katedra medzinárodných ekonomických vzťahov

a hospodárskej diplomacie FMV EU

VI. MEDZINÁRODNÁ KONFERENCIA DOKTORANDOV A MLADÝCH VEDECKÝCH PRACOVNÍKOV

Druhý ročník medzinárodnej vedeckej konferencie s názvom
Rozvojová pomoc 2007 sa uskutočnil 27. júna 2007 v pries-
toroch Heckenastovho paláca na Konventnej ulici v Brati-

slave. Záštitu nad podujatím organizovaným Fakultou medzinárod-
ných vzťahov EU prevzal rektor Ekonomickej univerzity v Bratislave
prof. Ing. Rudolf Sivák, PhD.
Konferenciu oficiálne otvorila prorektorka pre zahraničné vzťahy
Ekonomickej univerzity v Bratislave doc. PhDr. Jana Lenghardtová,

CSc., a úvodný príhovor predniesol PhDr. Zdenko Cho, výkonný ria-
diteľ Slovenskej agentúry pre medzinárodnú rozvojovú spoluprácu
Ministerstva zahraničných vecí Slovenskej republiky. Pred samotný-
mi rokovaniami v sekciách, ktoré tvorili nasledujúce časti programu
vystúpila PhDr. Iveta Námerová, riaditeľka administratívno-kontrak-
tačnej jednotky Trustového fondu UNDP − Slovak Aid s prednáškou
Slovenská rozvojová pomoc v medzinárodnom kontexte.
Rokovania boli rozdelené do dvoch blokov, uskutočňovali sa v dvoch
sekciách a zúčastnili sa na nich vedci a odborníci z praxe z viace-
rých českých a slovenských univerzít a organizácií činných v oblasti
rozvojovej pomoci, medzi ktorými boli aj doc. PhDr. Lenka Adam-
cová, CSc., z VŠE v Prahe, Mgr. Robert Stojanov a Mgr. Jiří Novosák
z Institute for Migration and Development Research, EPI, Ing. Ingrid
Brocková, PhD., zo Svetovej banky, Dr. Ing. Zuzana Letková z ACU
UNDP − Slovak Aid a Mgr. Eliška Sláviková z OZ Človek v ohrození.
Medzi prerokúvané témy patrili napríklad rozvojová politika a jej
priority v rámci EÚ, problematika krajín AKT, ktoré patria medzi naj-
menej rozvinuté krajiny sveta, ale aj sociálne a environmentálne
aspekty rozvojovej pomoci a spolupráce.
Oficiálny program podvečer ukončila čaša vína, na ktorej násled-
ne pokračovala voľná diskusia.
Počas konferencie sa uskutočnila zbierka na projekt OZ Magna −
Deti v núdzi − Nádej pre deti v Kambodži, pomoc deťom žijúcim
s ochorením HIV/AIDS v hlavnom meste Kambodže. V rámci tejto
zbierky sa vyzbieralo 3 820 Sk.

Ing. Miroslav Mojžiš
Katedra medzinárodných ekonomických vzťahov

a hospodárskej diplomacie FMV EU

ROZVOJOVÁ POMOC 2007
2. MEDZINÁRODNÁ VEDECKÁ KONFERENCIA

Vrámci realizácie projektu rozvojového vzdelávania na FMV
s podporou slovenskej oficiálnej rozvojovej pomoci Slovak-
Aid Ministerstva zahraničných vecí Slovenskej republiky sa

24. septembra 2007 uskutočnila jednodňová exkurzia v pobyto-
vom a integračnom stredisku v Zastávke u Brna. Na exkurzii sa zú-
častnili tak študenti FMV EU, ktorí absolvovali voliteľný predmet roz-
vojová pomoc v minulom akademickom roku, ako aj študenti, ktorí
výučbu predmetu absolvujú v tomto semestri. Podujatie bolo vyni-
kajúcou možnosťou oboznámiť sa s azylovou činnosťou, ktorá
s problematikou rozvojovej pomoci veľmi úzko súvisí a konfrontovať
tak teóriu s praxou.
Samotné stredisko je súčasťou siete utečeneckých zariadení pod
správou Ministerstva vnútra Českej republiky. Ako sme sa mohli
presvedčiť, stredisko je vo vynikajúcich rukách správcu zariadenia
pána Josefa Sekerku, ktorý nám najskôr v rámci powerpointovej
prezentácie detailne predstavil systém práce Správy utečenec-
kých zariadení MV ČR, zameranie a činnosť samotného strediska,
finančné záležitosti s tým súvisiace a následne nás previedol celým
areálom zariadenia. Okrem povinných a nevyhnutných aktivít ma-
nažment strediska vytvára pre žiadateľov o azyl aj širšiu bázu voľ-
nočasových aktivít, ako sú rôzne športové aktivity, výtvarná, hu-
dobná a šicia dielňa a pod. Často navštevovanou je aj čajovňa
a knižnica s knižnými a časopiseckými publikáciami v rôznych sve-
tových jazykoch. Stredisko sa prezentuje aj smerom navonok, a to

organizovaním dňa otvorených dverí, výstavami výtvarných prác,
športovými podujatiami, účasťou na multikultúrnych akciách, let-
ných táboroch. Koniec-koncov aj naša návšteva bola jednou
z týchto aktivít a na základe reakcií štrudentov možno len konšta-
tovať, že sa stretla s veľmi pozitívnym ohlasom.

Mgr. Boris Mattoš
Katedra medzinárodných ekonomických vzťahov

a hospodárskej diplomacie FMV EU

EXKURZIA V POBYTOVOM A INTEGRAČNOM STREDISKU MV ČR
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Katedra účtovníctva a financií Podnikovohospodárskej fakulty
pod vedením doc. Ing. Viktórie Bobákovej, CSc., zorganizo-
vala 14. septembra 2007 vedeckú konferenciu konanú pri prí-

ležitosti 15. výročia vzniku Podnikovohospodárskej fakulty Ekono-
mickej univerzity v Bratislave so sídlom v Košiciach.
Vedecká konferencia pod názvom Finančné riadenie a výkonnosť
podnikov vytvorila priestor predovšetkým na prezentáciu výsled-
kov vedeckovýskumnej činnosti katedry získaných pri riešení pro-
jektu VEGA 1/2582/05 Vývojové tendencie zdrojov financovania
slovenských podnikov po vstupe do EÚ.
Taktiež bola priestorom na výmenu skúseností a názorov so zástup-
cami z iných vysokých škôl a z hospodárskej praxe v danej oblasti.
Vystupujúci prezentovali svoje príspevky z oblasti finančného ria-
denia podniku, daní, účtovníctva a ich harmonizácie, oceňovania
majetku podnikov a medzinárodných účtovných štandardov.
Vedúca katedry doc. Ing. Viktória Bobáková, CSc., vo svojom vy-
stúpení prítomných informovala o hlavných výsledkoch riešenia pro-
jektu VEGA, kde zdôraznila, že prístup k zdrojom financovania zostá-
va naďalej veľkým problémom pre podniky, vrátane inovačných
MSP. Inovačné podniky a podniky s intenzívnym výskumom a vývo-
jom majú často ťažkosti pri získavaní finančných prostriedkov v eta-
pách medzi prezentáciou novej technológie, procesu, produktu
alebo služby a ich komerčným využívaním. V porovnaní so svojimi
hlavnými konkurentmi nie je v Európe dostatočne rozvinutý finančný
trh pre inovačné spoločnosti od štádia pred zavedením až po štá-
dium rozšírenia. Pre financovanie inovačných aktivít MSP je dôležité
realizovať celý rad opatrení, ktoré zahrňujú také oblasti ako je priaz-
nivé podnikateľské prostredie, účinnejšie nástroje priamej aj nepria-
mej podpory financovania týchto aktivít, a to aj na úrovni EÚ.
V ďalších prednesených príspevkoch odznela potreba národnej
štandardizácie účtovného výkazníctva malých a stredných pod-

nikov a vykazovania a odpisovania dlhodobého hmotného ma-
jetku podľa IAS/IFRS, kde návrh štandardov redukuje obsah dopo-
siaľ všeobecne platných IAS/IFRS takmer o 85 percent. Výsledný
dokument prináša sériu v praxi aplikovateľných a ucelených úč-
tovných pravidiel, ktoré umožnia investorom po prvýkrát porovná-
vať výkonnosť malých a stredných podnikov v medzinárodnom
meradle na rovnakej báze.
Účastníci konferencie sa taktiež zaoberali aj harmonizáciou daňo-
vej legislatívy SR s krajinami EÚ, vplyvom daňovej politiky na finan-
čné riadenie podnikov, finančným prenájmom ako externým zdro-
jom financovania podniku z účtovného a daňového pohľadu, fi-
nančnými podpornými programami rizikového kapitálu pre MSP v SR,
kde dôležitú podpornú úlohu plní Národná agentúra pre rozvoj
malého a stredného podnikania (NARMSP), ktorej sú podriadené
aj finančné podporné programy rizikového kapitálu, poskytujúce
prehľad fondov rizikového kapitálu v správe NARMSP na podporu
MSP v SR a ich finančných výsledkov.
V ďalších príspevkoch odznela problematika rentability podniku vo
verejnom sektore, tendencií financovania podnikov determinovaný-
mi vývojom globálnej ekonomiky, ako aj strategického finančného
riadenia podnikov a kvantifikácie postoja rozhodovateľa k riziku.
K jednotlivým príspevkom sa v závere konanej konferencie rozvinu-
la bohatá diskusia, čo prispelo k odbornej výmene poznatkov me-
dzi účastníkmi konferencie.
Všetky recenzované príspevky budú publikované vo forme zborní-
ka na CD nosiči a prístupné k nahliadnutiu na internetovej stránke
katedry. Dúfame, že tradícia takýchto vedeckých konferencií a se-
minárov konaných na katedre sa v budúcnosti bude opakovať.

Ing. Jana Simonidesová, PhD.
Katedra účtovníctva a financií PHF EU Košice

VEDECKÁ KONFERENCIA NA KATEDRE ÚČTOVNÍCTVA A FINANCIÍ

PODNIKOVOHOSPODÁRSKA FAKULTA EU V BRATISLAVE

SO SÍDLOM V KOŠICIACH

29.mája 2007 prešlo ukrajinsko-slovenskou hranicou 32
študentov Ekonomickej fakulty a Fakulty zahraničných
vzťahov Zakarpatskej štátnej univerzity v Užhorode.

Cieľom ich cesty bola pobočka v Michalovciach Podnikovohos-
podárskej fakulty EU so sídlom v Košiciach. Na Slovensku ich za PHF
v Košiciach srdečne privítala pani doc. Ing. Mária Farkašovská,
CSc., prodekanka pre informatizáciu a styk s verejnosťou i orga-
nizátori návštevy − doc. Ing. Matej Polák, CSc., a Ing. Michal Stričík,
PhD. Michalovskí študenti a pedagógovia si pripravili výstižnú pre-
zentáciu o dianí v škole a mimoškolských aktivitách, ktorá bola

dôstojnou propagáciou pobočky. Rovnako prezentovali svoju ško-
lu aj ukrajinskí študenti a pedagógovia, za ktorých vystúpili rektor
Fedir G. Vashchuk, prorektor prof. Victor V. Bunda, CSc., ako aj de-
kan ekonomickej fakulty Oleksandr Samijlovič Peredrij.
Poobede sa slovenskí a ukrajinskí študenti vybrali spoločne pešou
zónou Michaloviec do Zemplínskeho múzea. Teplé májové popo-
ludnie potom prebiehalo v slovensko-ukrajinsko-anglickej konver-
zácii. Zvedaví boli nielen študenti, ale aj učitelia. Po počiatočnom,
trochu zdržanlivom správaní sa všetky obavy rozplynuli a pri pek-
nom počasí a neutíchajúcej konverzácii mali študenti priestor na

UKRAJINSKÍ ŠTUDENTI NA PHF EU V MICHALOVCIACH

Vrámci výjazdového zasadnutia vlády SR navštívil 30. mája
2007 v odpoludňajších hodinách pobočku Podnikovohospo-
dárskej fakulty EU v Michalovciach minister zahraničných ve-

cí Slovenskej republiky Ján Kubiš.
Pán minister rozoberal súčasnú situáciu a vývoj v medzinárodnej
politike, rozanalyzoval aj postavenie SR v rámci EÚ. V paľbe otázok
od študentov sa nevyhol ani problémovým témam, medzi ktoré
patrí aj súčasný stav a vývoj na ukrajinskej politickej scéne. V súvis-
losti s týmto parlamentným problémom našich východných suse-
dov počíta s víťazstvom rozumu a pokojného riešenia. Na podnet
študentov sa pán minister vyjadril aj k umiestneniu protiraketového
systému v strednej Európe.

Ing. Michal Stričík, PhD.
Katedra ekonómie PHF EU

MINISTER ZAHRANIČNÝCH VECÍ NA POBOČKE PHF EU V MICHALOVCIACH
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spoznávanie Michaloviec, ktoré sa im veľmi páčili. Sprievodcov im
vďačne robili naši študenti, ktorí im chceli vrátiť ich pohostinnosť
spred roka, keď ich oni navštívili v Užhorode.
Nálada bola vynikajúca, čo sa ukázalo aj počas večerného prog-
ramu na Zemplínskej Šírave. Po prechádzke sa začala grilovačka,
na ktorej nechýbala, samozrejme, skvelá nálada, hudba, tanec,
šport a veľa smiechu. Nekončiaca zábava sa večer presunula do
Michaloviec.
Na druhý deň čakal študentov taktiež nabitý program. Po raňaj-
kách sa vybrali na návštevu dvoch podnikov, a to BSH Drives and

Pumps, s. r. o., Michalovce a Chemkostav, a. s., Michalovce.
V Chemkostave, a. s., ako vo štvrtej najväčšej stavebnej firme na
Slovensku s viac ako desaťročnou históriou a s obratom takmer 1,5
miliardy korún mohli ukrajinskí študenti vidieť na filmovej prezentácii
úspechy firmy v stavebníctve na domácom aj zahraničnom trhu.
Veľmi zaujímavá bola aj obhliadka firmy a jej modernej techniky.
Ukrajinskí študenti dostali aj ponuku práce po absolvovaní svojej
školy v dcérskej spoločnosti Chemkostav Ukrajina s možnosťou stá-
že na Slovensku.
Ako druhú v poradí sme navštívili firmu BSH Drives and Pumps, s. r. o.,
Michalovce. Po úvodnej prezentácii firmy si ukrajinskí študenti pre-
zreli výrobné priestory firmy. BSH má na svetovom trhu vyše 40-roč-
nú históriu. Michalovská spoločnosť vyrába ročne viac ako 7,5 mi-
lióna elektromotorov do pračiek, sušičiek a ďalších výrobkov bielej
techniky. Na základe veľkého záujmu študentov a pedagógov
z Ukrajiny sa pôvodne hodinová exkurzia po množstve otázok a od-
povedí predĺžila na dve hodiny.
Spokojnosť so stretnutím bola tak na slovenskej, ako aj na ukra-
jinskej strane. Rozhodnutie o vzájomnej exkurzii i v budúcich rokoch
bolo obojstranné. Takáto návšteva bola na michalovskej pobočke
PHF EU prvýkrát, no študenti a pedagógovia by z nej chceli urobiť
každoročnú tradíciu.

doc. Ing. Matej Polák, CSc.
Katedra marketingu a obchodu PHF EU

Ing. Michal Stričík, PhD.
Katedra ekonómie PHF EU
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Vzasadacej miestnosti študentského domova sa 16. mája
2007 konalo stretnutie študentov so zástupcami Študent-
ského parlamentu ekonómov PHF, ktorý zastupovali Miloš

Vaľovský a Miroslav Kmec. ŠPE PHF predstavil svoj nový program,
ktorý chce v nasledujúcom akademickom roku 2007/2008 plniť. Zo
strany študentov sa riešili hlavne problémy internátu a skvalitnenia
študentského života na našej fakulte. Študenti dali svojim zástup-

com zo ŠPE PHF niekoľko zaujímavých podnetov na skvalitnenie
študentského života.
Na základe žiadostí ubytovaných v ŠD PHF študentský parlament
zriadil internátnu komisiu, do ktorej si ubytovaní zvolili svojich zás-
tupcov, ktorí ich budú zastupovať pri rokovaniach s vedením fakul-
ty o požiadavkách ubytovaných.
Stretnutie v uvoľnenej atmosfére si prítomní pochvaľovali, preto im
predstavitelia ŠPE PHF sľúbili, že takéto neformálne stretnutia sa budú
uskutočňovať pravidelne.

Miloš Vaľovský
viceprezident ŠPE PHF EU

ŠTUDENTI ŠTUDENTOM

Profesor Šíbl zasvätil väčšinu svojho života
práci na Ekonomickej univerzite. Pôsobil
na Národohospodárskej fakulte EU, ne-
skôr na Obchodnej fakulte EU. Počas toh-
to pôsobenia zasahoval do života univer-
zity, jej pracovníkov a študentov z rôz-
nych pozícií, napr. ako prodekan pre pe-
dagogickú činnosť, prodekan pre vedu
a výskum, predseda Spoločnej odboro-
vej komisie, člen Vedeckej rady OF, vedú-
ci Oddelenia všeobecnej ekonomickej
teórie, vedúci Centra európskych štúdií a. i.
Nové poznatky šíril ako prednášateľ na
početných sympóziách, konferenciách
a seminároch. Bol autorom viacerých vy-
sokoškolských učebníc, monografií, skrípt
a odborných článkov, riešiteľom mno-
hých výskumných úloh. Odborná erudí-
cia prof. Šíbla našla svoj výraz v práci tímu
Europe pod záštitou Európskej komisie.

Popri odbornej stránke nemožno nespo-
menúť, že bol človekom s veľkým Č. Či už
študentov, alebo kolegov a spolupracov-
níkov si získaval ušľachtilosťou, priateľ-
ským postojom, úprimnosťou, pochope-
ním a láskavým humorom. Veľký dôraz
kládol na výchovu mladých vysokoškol-
ských pedagógov, ktorým sa mu podari-
lo vštepiť do sŕdc to, čo mal sám v srdci −
lásku k tomuto povolaniu.

Za všetko toto mu patrí naša vďaka a tr-
valé miesto v našich srdciach i spomien-
kach.

"V rozloučení −− za života i v smrti −− je smu-
tek nejhlubší."

(čínska filozofia)

Ing. Denisa Báráňová-Čiderová, PhD.
doc. Ing. Zuzana Kittová, PhD.

"K BOLESTIVEJ STRÁNKE SKUTOČNOSTI PATRÍ, žE SA NERIADI TÝM, ČO SI O NEJ MYSLÍME."

PROF. ING. DRAHOŠ ŠÍBL, DRSC.
26. 09. 1934 − 02. 07. 2007
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